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100 ΜΕΡΕΣ 

ΚΥΒΕΡΝΗΣΗ ΠΑΣΟΚ 

 

Κάνουµε πράξη το σχέδιό µας 

που ενέκριναν µε την ψήφο τους οι πολίτες 

 

∆ίνουµε λύσεις 

στα προβλήµατα που κληρονοµήσαµε από το χθες 

 

Προχωράµε σε δοµικές, δίκαιες αλλαγές 

που έχει ανάγκη ο τόπος και οι πολίτες 

 

ΕΙΣΑΓΩΓΙΚΟ ΣΗΜΕΙΩΜΑ 

  

Στις 4 Οκτωβρίου, οι Έλληνες πολίτες ψήφισαν αλλαγή πορείας. Από το πελατειακό 
κράτος, σε ένα κράτος που υπηρετεί αποτελεσµατικά τον πολίτη. Από την αλόγιστη 
σπατάλη στο δηµόσιο, στο σεβασµό του κάθε ευρώ του ελληνικού λαού. Από µία 
οικονοµική πολιτική που γονατίζει τα µεσαία και χαµηλά εισοδήµατα, σε µία οικονοµική 
πολιτική που αναδιανέµει δίκαια τον πλούτο. Από ένα αναποτελεσµατικό αναπτυξιακό 
µοντέλο που υποτάσσεται στα ισχυρά συµφέροντα εις βάρος του περιβάλλοντος και των 
ανθρώπων, σε ένα αναπτυξιακό µοντέλο που δηµιουργεί νέο πλούτο, ανάπτυξη, 
αξιοποιώντας τα συγκριτικά µας πλεονεκτήµατα και µε σεβασµό στο περιβάλλον και στις 
επόµενες γενιές. Από µία νοοτροπία που έβλεπε την κοινωνική πολιτική ως προνόµιο 
λίγων, σε µία νοοτροπία που αντιµετωπίζει την κοινωνική πολιτική ως δικαίωµα για όλους. 

Στις 4 Οκτωβρίου, οι Έλληνες πολίτες εµπιστεύτηκαν µε την ψήφο τους το 
Πανελλήνιο Σοσιαλιστικό Κίνηµα για να βγει οριστικά η χώρα από την πολύπλευρη κρίση 
που αντιµετωπίζει: κρίση οικονοµική, κοινωνική, θεσµική, κρίση αξιών. Έχουµε πλήρη 
επίγνωση ότι οι Έλληνες και οι Ελληνίδες εµπιστεύτηκαν το Κίνηµά µας για να 
ξαναφέρουµε την ελπίδα στον τόπο και στα πρόσωπά τους, όχι για να γίνουµε απλοί 
διαχειριστές του χάους που παραλάβαµε. Μας εµπιστεύτηκαν για να προχωρήσουµε σε 
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δοµικές, δίκαιες αλλαγές τις οποίες επιζητεί ο πολίτης εδώ και χρόνια, όχι για να κάνουµε 
µερεµέτια και «µπαλώµατα». 

  Για αυτό και παραµένουµε πιστοί και, όσο ποτέ άλλοτε, αποφασισµένοι να 
εφαρµόσουµε το ολοκληρωµένο σχέδιό µας που παρουσιάσαµε προεκλογικά. Αυτά που 
λέγαµε εδώ και µήνες, αυτά κάνουµε πράξη τώρα. Και το κυριότερο: 
αποφασίσαµε το 2010 να αποτελέσει έτος-ορόσηµο, έτος ριζικών και δίκαιων 
αποφάσεων, δοµικών αλλαγών και ανατροπών. 

Σηκώσαµε τα µανίκια από την πρώτη στιγµή. Και παρά το σοκ από το 
αφάνταστο χάος που παραλάβαµε, καταφέραµε, επειδή είχαµε και έχουµε 
σχέδιο, µέχρι τώρα να παρουσιάσουµε περισσότερο και ποιοτικότερο έργο από 
ό,τι θα περίµενε ο οποιοσδήποτε σε αυτές τις συνθήκες. 

-        Τα 9 νοµοσχέδια που έχουν ήδη παρουσιαστεί στο υπουργικό συµβούλιο 
αποτελούν αριθµό πρωτοφανή για οποιαδήποτε κυβέρνηση για τόσο σύντοµο 
χρονικό διάστηµα. 

-        Τα νοµοσχέδια που έχουµε ήδη ψηφίσει, όπως το επίδοµα αλληλεγγύης, µία 
πρωτοφανής πράξη αναδιανοµής, οι προσλήψεις στο δηµόσιο µέσω ΑΣΕΠ, µία 
επαναστατική ενέργεια αξιοκρατίας αλλά και ο προϋπολογισµός, ο οποίος, αν και 
διαµορφώθηκε σε ασφυκτικές συνθήκες που δηµιούργησαν οι εγκληµατικές 
πολιτικές της προηγούµενης κυβέρνησης, ενσωµατώνει βασικές προεκλογικές 
δεσµεύσεις µας, αποδεικνύουν την αποφασιστικότητά µας να τηρήσουµε µε 
κάθε κόστος ό,τι υποσχεθήκαµε. 

-        Η απόφαση µας να ανοίξουµε άµεσα το ασφαλιστικό, αλλά και να 
προχωρήσουµε σε δοµική αλλαγή στην αυτοδιοίκηση και την αποκεντρωµένη 
διοίκηση µε το σχέδιο «Καλλικράτης», δίνουν σαφέστατο στίγµα της πολιτικής 
που θα ακολουθήσουµε: να προχωρήσουµε µέσα στο 2010 σε δίκαιες 
αποφάσεις που καθυστερούν χρόνια.  

Έχουµε πλήρη επίγνωση ότι κάποιες δεσµεύσεις µας δεν υλοποιήθηκαν στο χρόνο που 
θα θέλαµε.  Επιµένουµε όµως σε αυτές και θα τις κάνουµε πράξη. Γνωρίζουµε ότι κάνουµε 
λάθη. Ακούµε όµως τους πολίτες και τα διορθώνουµε. 

Αν κάτι δεν είχαµε προβλέψει προεκλογικά δεν ήταν τόσο το µέγεθος του χάους 
που παραλάβαµε. Ήταν το µέγεθος της προσπάθειας που θα απαιτούσε η αποκατάσταση 
της αξιοπιστίας της χώρας  στο εξωτερικό, η οποία είχε τρωθεί από τις εγκληµατικές 
πολιτικές της προηγούµενης κυβέρνησης. Σε αντίθεση µε την προηγούµενη 
κυβέρνηση που εγκατέλειψε την εξουσία, µε την ελπίδα ότι, η κυβέρνηση του 
ΠΑΣΟΚ θα γινόταν σύντοµα διαχειριστής της χρεοκοπίας της χώρας, εµείς 
αναλάβαµε τις ευθύνες µας και ξεκινήσαµε τη µάχη για την αποκατάσταση του 
κύρους της Ελλάδας. 
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Έτσι θα συνεχίσουµε. ∆ίνουµε κάθε µέρα την µάχη για την αξιοπιστία της 
Ελλάδας. ∆ίνουµε κάθε µέρα την µάχη απέναντι στη σωρεία των προβληµάτων 
που αντιµετωπίζει ο πολίτης. Οι δυσκολίες δεν µας λυγίζουν, µας πεισµώνουν. 
Οι 100 µέρες ήταν µόνο η αρχή. Συνεχίζουµε αταλάντευτα την πορεία µας, την 
προσπάθειά µας, ώστε σε µία τριετία να έχουµε οικοδοµήσει µία Νέα Ελλάδα: που 
σέβεται, στηρίζει και προστατεύει τον πολίτη. Μία Ελλάδα ελπίδας και προοπτικής που 
βάζει ΠΡΩΤΑ ΤΟΝ ΠΟΛΙΤΗ.        

Πρώτος στόχος µας: 

Να αλλάξουµε, µέρα µε τη µέρα, το κράτος 

  

Να αφήσουµε πίσω το πελατειακό κράτος και τη λογική του κράτους-λάφυρο και να 
οικοδοµήσουµε επιτέλους ένα κράτος που σέβεται και υπηρετεί τον πολίτη. ∆ίνουµε 
λύσεις κάθε µέρα. Και προγραµµατίζουµε πραγµατικές τοµές για το 2010: στη ∆ιοίκηση, 
στην Αυτοδιοίκηση, στο πολιτικό σύστηµα.   

  

ΚΥΒΕΡΝΗΣΗ - ∆ΗΜΟΣΙΑ ∆ΙΟΙΚΗΣΗ 

  

1. ∆εσµευτήκαµε να δώσουµε εµείς, η ίδια η κυβέρνηση, το παράδειγµα της 
αλλαγής νοοτροπίας στον τρόπο διακυβέρνησης και στο κράτος. 

  

-        Συγκροτήσαµε το µικρότερο σε αριθµό µελών υπουργικό συµβούλιο εδώ και 
χρόνια. 

-        Τολµήσαµε και αλλάξαµε πλήρως τη δοµή της κυβέρνησης, θεραπεύοντας 
στρεβλώσεις και ανορθολογικές κατανοµές αρµοδιοτήτων που υπήρχαν εδώ και δεκαετίες. 

-        Υλοποιήσαµε, από την πρώτη µέρα, την εξαγγελία µας για τη δηµιουργία 
τριών υπουργείων που σηµατοδοτούν το τρίπτυχο προτεραιοτήτων µας «νοικοκύρεµα 
οικονοµίας - πράσινη ανάπτυξη - ασφάλεια για τον πολίτη»: το Υπουργείο Οικονοµικών, 
το Υπουργείο Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, και το Υπουργείο 
Προστασίας του Πολίτη. 

-        Κάναµε πράξη το αυτονόητο: ουσιαστικές συνεδριάσεις του υπουργικού 
συµβουλίου, σε ρυθµό πρωτόγνωρο, κυρίως για τα δεδοµένα της προηγούµενης 
κυβέρνησης. Γιατί οι σκληρά εργαζόµενοι Έλληνες αξίζουν µια κυβέρνηση που δουλεύει 
εντατικά και συλλογικά για να αντιµετωπίσει τα κρίσιµα προβλήµατα της χώρας. 
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-        Αποφασίσαµε την κατάργηση όλων των Επιτροπών που ίδρυσε η 
προηγούµενη κυβέρνηση, χωρίς ουσιαστικό αντικείµενο, αλλά µε παχυλές αµοιβές. 

-        Ξεκινήσαµε την πρωτοφανή για τα ελληνικά πολιτικά δεδοµένα 
διαδικασία της ηλεκτρονικής διαβούλευσης για κάθε νοµοθετική µας 
πρωτοβουλία. ∆ίνουµε την δυνατότητα σε χιλιάδες πολίτες να εκφράσουν την γνώµη 
τους και οι γνώµες τους λαµβάνονται υπόψη στην τελική µας νοµοθετική πρόταση. 

-        Αποφασίσαµε να δώσουµε σε όλους τους πολίτες τη δυνατότητα να 
εκφράσουν το ενδιαφέρον τους για θέσεις ευθύνης στο ∆ηµόσιο, ξεκινώντας 
από τις πολιτικές θέσεις-κλειδιά των Γενικών Γραµµατέων. Σε αντίθεση µε την 
προηγούµενη κυβέρνηση δεν πληµµύρισαν οι θέσεις αυτές από «κουµπάρους», 
κολλητούς και άσχετους. Αυτό θα ήταν για µας το πιο εύκολο. Θα είχαµε τελειώσει και 
γρήγορα τη διαδικασία. Αλλά είπαµε όχι. Αυτά που γίνονταν µέχρι τώρα, δεν πρέπει να 
συνεχιστούν. 

-        Αποφασίσαµε να βάλουµε τέλος στην προκλητική χλιδή των κρατικών 
αυτοκινήτων. Η πρώτη δηµόσια διαβούλευση υπουργικής απόφασης στην 
ιστορία του ελληνικού κράτους ολοκληρώθηκε µε επιτυχία και η σχετική απόφαση 
βρίσκεται σε πορεία υλοποίησης. Το ανώτερο όριο κυβικών  τίθεται στα 1600cc για τον 
πρωθυπουργό και τους υπουργούς και 1400cc για τους υπόλοιπους κρατικούς 
λειτουργούς. 

  

2. ∆εσµευτήκαµε για πραγµατική αξιοκρατία και διαφάνεια στις προσλήψεις. 
Να σταµατήσουµε τον εξαγορά συνειδήσεων για µία θέση στο δηµόσιο. 

 -        Ψηφίσαµε ήδη το νοµοσχέδιο για την αναµόρφωση του συστήµατος των 
προσλήψεων και την καθολική υπαγωγή τους στον πλήρη έλεγχο του ΑΣΕΠ. Με 
αυτή τη πρωτοβουλία, όλες οι προσλήψεις γίνονται πλέον µέσω ΑΣΕΠ. Καταργήσαµε τη 
συνέντευξη και διορθώσαµε προϋπάρχουσες αδικίες του συστήµατος. Βάλαµε τέλος στις 
πελατειακές σχέσεις που επικρατούν στις προσλήψεις του δηµοσίου, επαναφέραµε την 
αξιοκρατία. Σταµατήσαµε την οµηρία χιλιάδων συµβασιούχων. Είναι µια θεµελιώδης 
διαρθρωτική αλλαγή µόνιµου χαρακτήρα. Βάζει την οριστική κόκκινη γραµµή µεταξύ 
πολιτικού συστήµατος και κράτους. Το κράτος παύει να είναι λάφυρο διορισµών και 
οριοθετούµε οριστικά τα κόµµατα και την πολιτική από το κράτος και τη διοίκηση. 

 -        Στο ίδιο πλαίσιο από την πρώτη στιγµή, καταργήσαµε το  κριτήριο της 
συνέντευξης για την πρόσληψη Επαγγελµατιών Οπλιτών στις Ένοπλες ∆υνάµεις 

 3. ∆εσµευτήκαµε να κάνουµε το κράτος υπόδειγµα διαφάνειας µε την 
δηµοσιοποίηση όλων των υπογραφών στο διαδίκτυο. 

-        Παρουσιάσαµε ήδη προσχέδιο νόµου για τη θέσπιση ενός «καθεστώτος 
διαφάνειας» σε όλη τη δηµόσια σφαίρα, όπου ασκείται δηµόσια εξουσία άµεσα ή έµµεσα, 
και κυρίως όπου διαχειριζόµαστε την περιουσία του ελληνικού λαού. Με τη βοήθεια του 
διαδικτύου, της ηλεκτρονικής διακυβέρνησης, δίνουµε τη δυνατότητα σε κάθε 
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Έλληνα φορολογούµενο να γνωρίζει που πηγαίνουν τα χρήµατά του. Κάθε 
διοικητική πράξη, στο κράτος, σε κάθε όργανο, στην αυτοδιοίκηση, είναι υποχρεωτικά 
δηµοσιοποιηµένη στο διαδίκτυο για να αποκτά ισχύ. Είναι ένα µέτρο που δεν κοστίζει 
τίποτα, όµως συµβάλλει καθοριστικά στην προσπάθειά µας για την αποκατάσταση της 
εµπιστοσύνης των πολιτών στους θεσµούς και στο κράτος. 

  

ΑΥΤΟ∆ΙΟΙΚΗΣΗ 

  

4. ∆εσµευτήκαµε για µία νέα ∆ιοίκηση και Αυτοδιοίκηση που υπηρετούν 
αποτελεσµατικά τον πολίτη. 

 -        Παρουσιάσαµε το πρόγραµµα «Καλλικράτης» τη Νέα Αρχιτεκτονική για 
τη ∆ιοίκηση και την Αυτοδιοίκηση. Η πρόταση του Υπουργείου συµπεριλαµβάνει 
µεγάλο µέρος των προτάσεων φορέων της Αυτοδιοίκησης  και τις επεξεργασίες της 
επιτροπής υψηλού επιστηµονικού κύρους που δηµιουργήσαµε. Πυρήνας της σκέψης 
µας τι έχει ανάγκη η χώρα και ο πολίτης. 

-        Με το σχέδιο «Καλλικράτης» θεµελιώνουµε µια νέα εξορθολογισµένη δοµή του 
κράτους. Απαντάµε στα προβλήµατα που αντιµετωπίζει καθηµερινά ο πολίτης στην 
εξυπηρέτησή του.  Εξαλείφουµε παθογένειες που καθηλώνουν δηµοσιονοµικά τη 
χώρα, απελευθερώνουµε αναπτυξιακές δυνάµεις σε κάθε γωνιά της χώρας. 

-        Η Νέα Αρχιτεκτονική στη ∆ιοίκηση και την Αυτοδιοίκηση αποτελεί τη µεγαλύτερη 
τοµή στη διοίκηση του κράτους εδώ και δεκαετίες, είναι η πρώτη συνολική 
ολοκληρωµένη παρέµβαση αφού αφορά ταυτόχρονα όλα τα επίπεδα της Τοπικής 
Αυτοδιοίκησης. Αποτελεί ένα συνολικό σχέδιο µε αναπτυξιακό προσανατολισµό και 
διαφάνεια στη λειτουργία. Με τη Νέα ∆οµή Αυτοδιοίκησης και Αποκεντρωµένης 
Κρατικής ∆ιοίκησης: 

§        Θεµελιώνουµε την αιρετή περιφερειακή αυτοδιοίκηση σε αριθµό ανάλογο 
των σηµερινών 13 κρατικών περιφερειών, στη θέση των 76 Νοµικών προσώπων Β' 
βαθµού αυτοδιοίκησης που υπάρχουν σήµερα 

§        Επαναθεµελιώνουµε την τοπική αυτοδιοίκηση Α' βαθµού, µε όχι 
περισσότερους από 370 νέους ισχυρούς ∆ήµους 

§        Θεµελιώνουµε έως 7 Γενικές ∆ιοικήσεις που αντικαθιστούν τις 13 σηµερινές 
κρατικές περιφέρειες 

-        Στηρίζουµε οικονοµικά τη Νέα Αρχιτεκτονική: 

§        Συνδέουµε τη µεταφορά αρµοδιοτήτων από κρατικούς φορείς και νοµαρχίες 
µε τους αντίστοιχους ανθρώπινους και οικονοµικούς πόρους. 
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§        Εµπλουτίζουµε τους πόρους των ΟΤΑ µε το ΦΠΑ, ΦΜΑΠ 

§        Σχεδιάζουµε το κοµµάτι του ΕΣΠΑ που αφορά το Υπ. Εσωτερικών, ύψους 650 
εκατοµµυρίων, συνολικά γύρω από τη Νέα Αρχιτεκτονική 

§        Ενεργοποιούµε µεγάλο αναπτυξιακό πρόγραµµα, τουλάχιστον ισοδύναµο 
του σηµερινού, για την υλοποίηση της Νέας Αρχιτεκτονικής 

§        Σχεδιάζουµε την κατανοµή των πόρων της Αυτοδιοίκησης µε κανόνες 
αξιοκρατίας µακριά από µικροκοµµατικές λογικές του παρελθόντος. 

-        Είναι απόφασή µας τα κριτήρια, όπως αυτά θα οριστικοποιηθούν από την 
πρώτη φάση της διαβούλευσης, να εφαρµοστούν ενιαία, χωρίς παρεκκλίσεις και εξαιρέσεις. 
Οµοειδείς ∆ήµοι θα αντιµετωπιστούν µε ίδια πληθυσµιακά, κοινωνικά, οικονοµικά, 
γεωγραφικά, λειτουργικά, χωροταξικά κριτήρια 

  

ΕΚΛΟΓΙΚΟΣ ΝΟΜΟΣ 

 5. ∆εσµευτήκαµε για εκλογικό νόµο που θα µειώνει τις αλόγιστες εκλογικές 
δαπάνες και θα χτυπήσει το «µαύρο» πολιτικό χρήµα.  

-        Συγκροτήθηκε ήδη επιστηµονική επιτροπή υψηλού κύρους η οποία βρίσκεται στα 
τελευταία στάδια επεξεργασίας της Νοµοθετικής Πρωτοβουλίας που θα υλοποιεί την 
προγραµµατική δέσµευση του ΠΑΣΟΚ για ένα νέο εκλογικό σύστηµα. Θα ακολουθήσει 
εξαντλητικός διάλογος µε όλους τους εµπλεκόµενους φορείς, διάλογος µε ουσία, 
περιεχόµενο και χρονοδιάγραµµα για να µην καταλήξει διάλογος αναβολής. 

   

∆ΙΚΑΙΟΣΥΝΗ 

 6. ∆εσµευτήκαµε για ταχύτερη απονοµή της δικαιοσύνης. 

-        Σε περίπου ένα µήνα οι δυο νοµοπαρασκευαστικές επιτροπές που συγκροτήθηκαν 
θα καταθέσουν τις προτάσεις τους για  σχέδιο  νόµου που αφορά στον εξορθολογισµό και 
την επιτάχυνση στην απονοµή της ποινικής και της διοικητικής δικαιοσύνης. 

-        Ήδη επεξεργαζόµαστε ρυθµίσεις  για την επαναφορά του αυτοδιοίκητου των 
δικαστηρίων αλλά και την αλλαγή στον τρόπο επιλογής της ηγεσίας των ανωτάτων 
δικαστηρίων.  

  

  

ΟΜΟΓΕΝΕΙΣ - ΜΕΤΑΝΑΣΤΕΣ 
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7. ∆εσµευτήκαµε για µία µεταναστευτική πολιτική που σέβεται τα ανθρώπινα 
δικαιώµατα, διασφαλίζει τα σύνορά µας και δίνει σιγουριά στον πολίτη. 
∆εσµευτήκαµε για σοβαρή αντιµετώπιση των ζητηµάτων πολιτικής συµµετοχής 
οµογενών και νοµίµων µεταναστών.   

-        Συστήσαµε, για πρώτη φορά στην Ελλάδα, Γενική Γραµµατεία 
Μεταναστευτικής Πολιτικής µε αποστολή την χάραξη της µεταναστευτικής πολιτικής 
και της πολιτικής ιθαγένειας της χώρας. 

-        Καταθέσαµε ήδη στη δηµόσια διαβούλευση προσχεδίου νόµου για την 
πολιτική συµµετοχή των οµογενών και των αλλοδαπών υπηκόων τρίτων χωρών 
που διαµένουν νόµιµα και µακροχρόνια στην Ελλάδα. Το προσχέδιο προβλέπει: 

§        Την δυνατότητα απόκτησης της ελληνικής ιθαγένειας από τα τέκνα νόµιµων και 
µακροχρόνια διαµενόντων στη χώρα αλλοδαπών τα οποία γεννήθηκαν ή παρακολούθησαν 
σχολείο στην Ελλάδα, 

§        Την εναρµόνιση του θεσµού της πολιτογράφησης των νοµίµων και µακροχρόνια 
διαµενόντων στη χώρα αλλοδαπών µε τις απαιτήσεις του κράτους δικαίου και 

§        Τη συµµετοχή στις εκλογές της πρωτοβάθµιας τοπικής αυτοδιοίκησης των 
οµογενών και των αλλοδαπών υπηκόων τρίτων χωρών που διαµένουν νόµιµα και 
µακροχρόνια στην Ελλάδα. 

-        ∆ηµιουργήσαµε διακλαδικά στρατηγικά όργανα Λιµενικού και Αστυνοµίας 
για το συντονισµό της επιχειρησιακής και στρατηγικής µας δράσης στο θέµα της 
παράνοµης µετανάστευσης. 

-        Κλείσαµε την έξοδο των παράνοµων µεταναστών προς την Ευρώπη σε 
Λιµάνια και Αεροδρόµια. Στείλαµε µήνυµα στα διεθνή κυκλώµατα διακίνησης ανθρώπων, 
ότι η Ελλάδα θα πάψει να είναι ένα εύκολο διαµετακοµιστικό κέντρο 

-        Ολοκληρώθηκε το πόρισµα της ειδικής επιτροπής για τη νέα Υπηρεσία 
Ασύλου µε τη συµµετοχή της Κοινωνίας των Πολιτών και της Ύπατης Αρµοστείας του 
ΟΗΕ, το οποίο είναι η βάση της νέας διαδικασίας ασύλου καθώς και της νέας αυτόνοµης 
Υπηρεσίας Ασύλου. Σύντοµα η Ελλάδα θα αποτελεί σηµείο αναφοράς ανθρωπισµού και 
όχι παραβιάσεων των ανθρωπίνων δικαιωµάτων 

-        Προχωρήσαµε στην απαγόρευση των απελάσεων µεταναστών δεύτερης 
γενιάς για τυπικούς λόγους, δηλαδή όσων παιδιών έχουν γεννηθεί, ενηλικιωθεί και 
µεγαλώσει στην Ελλάδα. 

-        Απελευθερώσαµε 4.000 ανθρώπινες ψυχές από τα κρατητήρια που δεν 
βαρύνονταν µε ποινικά αδικήµατα. 
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-        Πάνω από 1.500 µη νόµιµοι µετανάστες επέστρεψαν στις χώρες 
προέλευσής τους µε προγράµµατα εθελούσιου επαναπατρισµού. 

-        Αποφασίσαµε την ελεύθερη κυκλοφορία των µεταναστών που είναι 
κάτοχοι µπλε βεβαίωσης τύπου Α' από και προς τη χώρα καταγωγής τους για την 
περίοδο από 15-11-2009 µέχρι και το τέλος του 2010. ∆εσµευόµαστε για µόνιµη αλλαγή 
του νοµοθετικού πλαισίου ώστε να µπορούν να επισκέπτονται ελεύθερα τις χώρες 
καταγωγής τους και να συµµετέχουν στην κοινωνική και θρησκευτική τους ζωή χωρίς 
εµπόδια. 

-        Κλείσαµε το Χώρο Παραµονής Μεταναστών της Παγανής στη Μυτιλήνη. 
Εκατοντάδες πολίτες απελευθερώθηκαν από ένα «κολαστήριο ψυχών» που δυσφήµιζε τη 
χώρα µας. ∆ηµιουργείται πρότυπος χώρος στην Ουτζά Μυτιλήνης και σε άλλες περιοχές 
της χώρας. 

-        Ξεκίνησαν οι εργασίας ειδικής επιτροπής για την αναµόρφωση και 
µετατροπή των Κέντρων Υποδοχής Μεταναστών χωρίς χαρτιά σε πραγµατικούς 
χώρους φιλοξενίας 

  

  

ΣΩΦΡΟΝΙΣΤΙΚΟ ΣΥΣΤΗΜΑ - ΑΝΤΙΜΕΤΩΠΙΣΗ ΦΑΙΝΟΜΕΝΩΝ ΒΙΑΣ 

ΕΝΑΝΤΙΟΝ ΠΑΙ∆ΙΩΝ ΚΑΙ ΓΥΝΑΙΚΩΝ 

  

8. ∆εσµευτήκαµε για φυλακές που δεν περιθωριοποιούν, δεν εξαθλιώνουν, 
αλλά βοηθούν τον κρατούµενο στην επανένταξή του στην κοινωνία. 

-        Ψηφίσαµε ήδη από το ∆εκέµβριο νόµο που περιέχει σειρά µόνιµων και προσωρινών 
µέτρων για την αποσυµφόρηση των φυλακών και την βελτίωση των συνθηκών κράτησης. 
Στα µέτρα αυτά, που ελήφθησαν µετά από δηµόσια διαβούλευση µε πολίτες και φορείς, 
περιλαµβάνεται: 

§        Η θέσπιση σαφέστερων και αυστηρότερων κριτηρίων που αφορούν στην 
προφυλάκιση. 

§        Η επιεικέστερη µεταχείριση των εξαρτηµένων κατηγορουµένων 

§        Η εξοµάλυνση των προϋποθέσεων της υφ'όρον απόλυσης  

§        Η προσωρινή µετατροπή ποινών µέχρι πέντε χρόνια σε   χρηµατική ποινή ή παροχή 
κοινωφελούς εργασίας. 
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-        Με τον ίδιο νόµο (3811/09), θεσπίστηκε για πρώτη φορά στη χώρα µας ένα 
ολοκληρωµένο σύστηµα αποζηµίωσης από το Ελληνικό ∆ηµόσιο των θυµάτων 
εγκληµάτων βίας από πρόθεση, στις περιπτώσεις που ο δράστης δεν διαθέτει πόρους. Για 
το λόγο αυτό ιδρύεται ειδική «Ελληνική Αρχή Αποζηµίωσης». 

-        Πραγµατοποιήθηκαν για πρώτη φορά επισκέψεις της αρµόδιας πολιτικής ηγεσίας σε 
σωφρονιστικά καταστήµατα  της χώρας. Για πρώτη φορά, υπουργός και υφυπουργός 
επισκέφθηκαν κρατούµενους στα κελιά τους και είχαν ουσιαστικό διάλογο µαζί 
τους,  αλλά και τους σωφρονιστικούς υπαλλήλους. 

  

9. ∆εσµευτήκαµε να αντιµετωπίσουµε άµεσα τα συνεχώς αυξανόµενα 
φαινόµενα βίας εναντίον παιδιών και γυναικών. 

-        Ανακοινώθηκε Εθνικό Σχέδιο ∆ράσης κατά της βίας σε βάρος των παιδιών και των 
γυναικών. Στόχος: Η δηµιουργία δικτύου προστασίας για παραµεληµένα, κακοποιηµένα 
παιδία σε συνεργασία µε τον Συνήγορο του Πολίτη και την Ελληνική Εθνική Επιτροπή της 
UNICEF. 

-        Ανακοινώθηκε δέσµη µέτρων για την αντιµετώπιση της βίας σε βάρος των 
γυναικών. Στόχος: Η βελτίωση του νοµοθετικού πλαισίου , η εγκατάσταση µονίµου 
δικτύου δοµών, και η λειτουργία µηχανισµού εποπτείας και συντονισµού των κρατικών 
δράσεων. 

   

ΑΣΤΥΝΟΜΙΑ - ΣΩΜΑΤΑ ΑΣΦΑΛΕΙΑΣ 

  

10. ∆εσµευτήκαµε για µία Αστυνοµία που προστατεύει αποτελεσµατικά τη ζωή 
και την περιουσία του πολίτη, µε πλήρη σεβασµό στα δικαιώµατά του 

-        Επέστρεψαν  1100 άτοµα από τη φύλαξη επώνυµων προσώπων στις 
οργανικές τους θέσεις, ενισχύοντας το έργο της Αστυνοµίας στην καθηµερινότητα του 
πολίτη. 

-        Μειώθηκε το προσωπικό φύλαξης πολιτικών προσώπων κατά 50%. Την αρχή έκανε 
ο ίδιος ο Πρωθυπουργός. 

-        Ξεκινήσαµε την αποµάκρυνση των ειδικών φρουρών και σκοπών από τα 
αστυνοµικά τµήµατα και την ενίσχυση των αστυνοµικών τµηµάτων µε ενεργούς 
αστυνοµικούς, δίπλα στον πολίτη και τις ανάγκες του. 

-        Ενεργοποιήθηκε ήδη, πιλοτικά, ο Αστυνοµικός της Γειτονιάς σε 45 
Αστυνοµικά Τµήµατα στην Ελλάδα, ένας ουσιαστικός θεσµός εµφανούς προληπτικής 
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αστυνόµευσης πιο κοντά στον πολίτη και στις ανάγκες του, απέναντι στην 
εγκληµατικότητα και την ανασφάλεια. 

-        Λειτουργούµε 21 πρότυπα Αστυνοµικά Τµήµατα που στελεχώνονται µε 
ειδικούς Ψυχολόγους, Κοινωνιολόγους, Κοινωνικούς Λειτουργούς και Πολιτισµικούς 
∆ιαµεσολαβητές. 

-        Θέσαµε σε εφαρµογή το τετραετές σχέδιο Αντεγκληµατικής Πολιτικής µε 
τέσσερις άξονες 

§        τον εκσυγχρονισµό της Αστυνοµίας, 

§        τη νέα δοµή Ασφάλειας µε τη δηµιουργία Υπηρεσίας Καταπολέµησης του 
οργανωµένου Εγκλήµατος 

§        τη συµµετοχική αντι-εγκληµατική πολιτική σε συνεργασία µε την τοπική 
αυτοδιοίκηση και την κοινωνία των πολιτών 

§        την ενίσχυση της λογοδοσίας και  του ελέγχου των Σωµάτων Ασφαλείας 

-        Με το νέο έτος οι αστυνοµικοί φέρουν ευκρινή διακριτικά, ως δείγµα 
επαγγελµατισµού και καλής συµπεριφοράς. Τέθηκαν άµεσα σε διαθεσιµότητα αστυνοµικοί 
οι οποίοι εµπλέκονται σε περιστατικά αυθαιρεσίας κατά πολιτών ή αµέλεια στην εκτέλεση 
των καθηκόντων τους. Προχωρούµε στη σταδιακή κατάργηση της χρήσης χηµικών. 

-        Συστήνεται το Γραφείο Αντιµετώπισης Περιστατικών Αυθαιρεσίας από τα 
Σώµατα Ασφαλείας, ώστε να πατάσσεται η αυθαιρεσία και η κρατική βία έναντι πολιτών. 
Είναι σε εξέλιξη η επεξεργασία νέου Πειθαρχικού ∆ικαίου για την Αστυνοµία. 

-        Ήδη αναδιοργανώνεται η υπηρεσία Εσωτερικών Υποθέσεων µε στόχο την 
αντιµετώπιση περιπτώσεων διαφθοράς στο ∆ηµόσιο. Το οικονοµικό και ηλεκτρονικό 
έγκληµα ανατίθεται σε κεντρική αυτοτελή υπηρεσία, την Υπηρεσία Καταπολέµησης 
Οργανωµένου Εγκλήµατος. 

-        Ανοίξαµε τα «άβατα» και τα «γκέτο». Το κέντρο της Αθήνας γίνεται ξανά 
ανθρώπινο µε διασφαλίζοντας την οµαλή εµπορική, τουριστική και οικονοµική 
δραστηριότητα κατά τη διάρκεια των εορτών. 

-        Πολλοί προέβλεπαν το αντίθετο, αλλά η επέτειος του Πολυτεχνείου και οι 
εκδηλώσεις µνήµης για τον Αλέξη Γρηγορόπουλο τιµήθηκαν ειρηνικά. ∆εν καταφύγαµε 
στην καταστολή, αλλά δράσαµε προληπτικά και στοχευµένα, αποτρέποντας τις 
οργανωµένες προσπάθειες ορισµένων να δηµιουργήσουν έκτροπα. 

ΕΝΟΠΛΕΣ ∆ΥΝΑΜΕΙΣ 

 11. ∆εσµευτήκαµε για αποτελεσµατικές Ένοπλες ∆υνάµεις, που λειτουργούν 
µε διαφάνεια και µε ενισχυµένο κοινωνικό ρόλο 
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-        Ανακοινώσαµε ήδη την κατάργηση της θητείας στην Πολεµική Αεροπορία και στο 
Πολεµικό Ναυτικό σε δύο χρόνια. Εφαρµόζεται νέα δέσµη µέτρων για τη θητεία. 

-        Καταργήσαµε τη ρουσφετολογική «γαλάζια» συνέντευξη για την πρόσληψη 
Επαγγελµατιών Οπλιτών. 

-        Παρουσιάσαµε µέτρα διαφάνειας για τους εξοπλισµούς και συγκεκριµένο 
κώδικα δεοντολογίας και διαφάνειας στις επαφές των αξιωµατικών µε εταιρείες οπλικών 
συστηµάτων 

-        Προωθήσαµε την καταγραφή των κατατασσόµενων στον ΟΑΕ∆, καθώς και άλλες 
ευνοϊκές ρυθµίσεις που αφορούν την εκπαίδευση και την αναγνώριση προϋπηρεσίας 
ανάλογα µε τις δραστηριότητές τους στη διάρκεια της θητείας τους. 

-        Τέθηκε υπό έλεγχο η κρίση που είχε δηµιουργηθεί στα Ναυπηγεία Σκαραµαγκά 
όπου κατασκευάζονται τα υποβρύχια του Πολεµικού Ναυτικού. 

-        Ενεργοποιήσαµε τις υγειονοµικές υπηρεσίες των Ενόπλων ∆υνάµεων για την γρίπη 
Α και την παροχή υπηρεσιών στις τοπικές κοινωνίες. 

-        Ολοκληρώνονται και τίθενται υπό δηµόσια διαβούλευση τα σχέδια νόµου για την 
ιεραρχία και την προαγωγή των στελεχών των Ενόπλων ∆υνάµεων και τις προµήθειες 
αµυντικού υλικού σε εναρµόνιση µε τη σχετική κοινοτική οδηγία. 

-        Προωθήθηκε η σύνταξη τριετούς προϋπολογισµού προγραµµάτων. 

-        Επανασχεδιάστηκε η συµµετοχή των Ενόπλων ∆υνάµεων στην αντιµετώπιση 
κρίσεων Πολιτικής Προστασίας. 

-        ∆ιαµορφώθηκε  το στρατηγικό πλαίσιο για την αναβάθµιση της σχέσης των 
Ενόπλων ∆υνάµεων µε το µοντέλο «πράσινης ανάπτυξης» (Ανανεώσιµες Πηγές Ενέργειας 
στις Ένοπλες ∆υνάµεις,  «πράσινα» κτίρια  και στρατόπεδα κ.ο.κ.) 

  

 ∆εύτερος στόχος µας: 

Να νοικοκυρέψουµε και να ανατάξουµε 

την ελληνική οικονοµία 

Νοικοκύρεµα - Πράσινη Ανάπτυξη - Αναδιανοµή 
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Υιοθετούµε ένα νέο πρότυπο ανάπτυξης για τη χώρα. Υπηρετούµε τον πολίτη και τις 
πραγµατικές του αναγκες. Προτεραιότητά µας είναι η στήριξη των ασθενέστερων και των 
µικροµεσαίων. Ανασυγκροτούµε την παραγωγική βάση, κατανέµουµε δίκαια τον πλούτο, 
επενδύουµε στον πολίτη και αξιοποιούµε τις δυνατότητές του. Για να βγάλουµε τη χώρα 
από την οικονοµική κρίση. Και γι' αυτό προϋπόθεση αποτελούν τρία πράγµατα: 
νοικοκύρεµα, αναδιανοµή και ανάπτυξη. 

   

ΟΙΚΟΝΟΜΙΑ 

 1. ∆εσµευτήκαµε να αποκαλύψουµε την αλήθεια στον Ελληνικό λαό για την 
κατάσταση της οικονοµίας. 

 -        Καταγράψαµε άµεσα και αποστείλαµε στην Eurostat τα δεδοµένα του 
προϋπολογισµού για το 2009, ώστε να γνωρίζουν όλοι ποιο είναι το σηµείο εκκίνησης για 
την υλοποίηση του προγράµµατος µας. 

-        Συγκροτήσαµε ανεξάρτητη Επιτροπή η οποία κατέγραψε πλήρως τη δηµοσιονοµική 
κατάσταση της χώρας µας, για να προχωρήσουν άµεσα οι µεγάλες τοµές στη διαδικασία 
κατάρτισης και εκτέλεσης του προϋπολογισµού. 

-        Ξεκινήσαµε ήδη να εργαζόµαστε για την αλλαγή στον τρόπο κατάρτισης και 
εκτέλεσης του προϋπολογισµού. 

  

2. ∆εσµευτήκαµε να ανορθώσουµε την διαλυµένη αξιοπιστία της χώρας µας 
στις ευρωπαϊκές και διεθνείς αγορές. 

 -        Προωθήσαµε άµεσα την ανεξαρτητοποίηση της Στατιστικής Υπηρεσίας, γιατί η 
αξιοπιστία δεν χτίζεται µε «αλχηµείες» και «µαγείρεµα» στοιχείων. Θέσαµε σε 
διαβούλευση το σχέδιο νόµου για τη µετατροπή της Εθνικής Στατικής Υπηρεσίας σε 
ανεξάρτητη διοικητική αρχή, µε στόχο τη θεσµική αναβάθµιση του συστήµατος 
παραγωγής των επίσηµων στατιστικών στοιχείων, ώστε αυτά να ανταποκρίνονται στον 
διττό στόχο της επιστηµονικής αµεροληψίας και πληρότητας και της διοικητικής 
αποτελεσµατικότητας. Το νοµοσχέδιο συζητήθηκε στην Επιτροπή Οικονοµικών 
Υποθέσεων της Βουλής και κατατίθεται άµεσα προς ψήφιση στην Ολοµέλεια της Βουλής. 
Ο νέος  φορέας θα έχει τον κεντρικό ρόλο στο Εθνικό Στατιστικό Σύστηµα, ως παραγωγός 
των επίσηµων στατιστικών και θεµατοφύλακας των στατιστικών αρχών και θωρακίζεται 
µε συγκεκριµένες εγγυήσεις πρόσβασης σε πρωτογενές στατιστικό υλικό άλλων 
διοικητικών φορέων, ενώ θα έχει στο εξής και σηµαντικό ερευνητικό και µελετητικό έργο. 

  

3. ∆εσµευτήκαµε να µείνουµε πιστοί στις προεκλογικές µας εξαγγελίες, 
ανεξάρτητα από την κατάσταση της οικονοµίας που θα παραλαµβάναµε. Αυτό 
κάναµε. 
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Καταθέσαµε σε χρόνο ρεκόρ και παρά τις απίστευτες δυσκολίες, ένα προϋπολογισµό 
αναδιανοµής, ανάπτυξης και νοικοκυρέµατος που υλοποιεί στο µεγαλύτερο δυνατό βαθµό 
τις προεκλογικές µας δεσµεύσεις... 

-        1 δισ. ευρώ επιπλέον για την Παιδεία το 2010, όπως υποσχεθήκαµε. 

-        Αύξηση επιστροφής ΦΠΑ αγροτών (150 εκ. ευρώ), όπως υποσχεθήκαµε. 

-        Αύξηση των δαπανών για την υγεία και 3000 νέες προσλήψεις νοσηλευτικού 
προσωπικού (70 εκ. ευρώ), όπως υποσχεθήκαµε. 

-        Αύξηση επιδόµατος ανεργίας για να φτάσει σταδιακά το 70% του βασικού µισθού 
(100 εκ. ευρώ), όπως υποσχεθήκαµε. 

-        Αύξηση αγροτικών συντάξεων (350 εκ. ευρώ), όπως υποσχεθήκαµε. 

-        Αύξηση δηµοσίων επενδύσεων πάνω από το 4% του ΑΕΠ (800 εκ. ευρώ), όπως 
υποσχεθήκαµε. 

-        Πρόβλεψη για χρηµατοδότηση ασφαλιστικών εισφορών ως κίνητρο για τη 
δηµιουργία θέσεων εργασίας για νέους στον ιδιωτικό τοµέα, όπως υποσχεθήκαµε. 

  

4. ∆εσµευτήκαµε να ενισχύσουµε τα εκατοµµύρια των πιο ασθενέστερων 
οικονοµικά συµπολιτών µας. 

 -        Υψώσαµε ασπίδα προστασίας και αλληλεγγύης για την ελληνική οικογένεια, για 
τους χαµηλοσυνταξιούχους, ανέργους, χαµηλόµισθους, ανθρώπους που αντιµετωπίζουν 
χρόνια προβλήµατα και αναπηρίες. Κάναµε πράξη την αρχή µας για δίκαιη αναδιανοµή, 
αφού επιλογή µας είναι το κόστος (πάνω από 1 δισ. ευρώ) για τη στήριξη των 
ασθενέστερων συµπολιτών µας (2,5 εκ. δικαιούχων) να µην περάσει στον προϋπολογισµό, 
να µην επιβαρύνει τα χαµηλά και µεσαία εισοδήµατα, αλλά να χρηµατοδοτηθεί από µια 
έκτακτη εισφορά κοινωνικής ευθύνης από τις πιο κερδοφόρες επιχειρήσεις και από τις 
µεγάλες ακίνητες περιουσίες. 

  

5. ∆εσµευτήκαµε για ένα δίκαιο φορολογικό σύστηµα και πάταξη της 
φοροδιαφυγής. 

  

-        Ξεκίνησε ο διάλογος για την αναµόρφωση του φορολογικού πλαισίου στη βάση 
όλων των προγραµµατικών µας δεσµεύσεων για ένα δίκαιο φορολογικό σύστηµα. 
Αναρτήθηκε σε διαβούλευση το πλαίσιο για την φορολογική µεταρρύθµιση µε µαζική 
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συµµετοχή των πολιτών, ενώ παράλληλα οι Οµάδες Εργασίας ξεκίνησαν ήδη την 
επεξεργασία των προτάσεων, για να κατατεθεί στις αρχές Μαρτίου το σχέδιο νόµου στη 
Βουλή. 

-        Ταυτόχρονα, εντατικοποιήσαµε τους ελέγχους φέρνοντας για πρώτη φορά στο φως 
της δηµοσιότητας προκλητικές εστίες φοροδιαφυγής. 

-        Αξιοποιούµε την ηλεκτρονική υποδοµή, την τεχνογνωσία και το ανθρώπινο 
δυναµικό για να ανασυστήσουµε τους ελεγκτικούς µηχανισµούς, που βρίσκονταν σε 
πλήρη διάλυση. 

  

6. ∆εσµευτήκαµε να αποκαστήσουµε την εικόνα της χώρας µας στους 
Ευρωπαίους εταίρους µε την εξειδίκευση του µεσοπρόθεσµου προγράµµατος 
δηµοσιονοµικής προσαρµογής που θα περιγραφεί στο Πρόγραµµα 
Σταθερότητας και Ανάπτυξης. 

  

Το Πρόγραµµα Σταθερότητας και Ανάπτυξης συντάσσεται σε συνεργασία µε την 
Ευρωπαϊκή Επιτροπή και θα κατατεθεί, για πρώτη φορά, για συζήτηση στην αρµόδια 
Επιτροπή στη Βουλή πριν την οριστική αποστολή του στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή εντός 
του Ιανουαρίου. Το πρόγραµµα περιλαµβάνει: 

 -        Την ενίσχυση των εσόδων µέσα από ένα νέο δίκαιο και αποτελεσµατικό 
φορολογικό σύστηµα και µε δραστική προσπάθεια για τη µείωση της φοροδιαφυγής και 
φοροαποφυγής . 

-        Τη δραστική περιστολή της σπατάλης και τη µείωση των δηµοσίων δαπανών που 
δεν εξυπηρετούν ούτε αναπτυξιακούς και κοινωνικούς στόχους ούτε ανταποκρίνονται σε 
πραγµατικές υπηρεσίες για τους πολίτες. 

-        Βαθιές τοµές και αλλαγές που ενισχύουν τη διαφάνεια στη διαχείριση του δηµοσίου 
χρήµατος, τον έλεγχο και τη λογοδοσία - όχι µόνο στην κεντρική κυβέρνηση αλλά και 
στον ευρύτερο δηµόσιο τοµέα. 

-        Στόχος µας είναι η µείωση του ελλείµµατος κάτω από το 3% του ΑΕΠ έως το 2012 
και αποκλιµάκωση του δηµοσίου χρέους από 2012. 

  

7. ∆εσµευτήκαµε νοικοκύρεµα και διαφάνεια στα δηµόσια οικονοµία, στη 
διαχείριση των χρηµάτων και της περιουσίας του Ελληνικού λαού. 
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Αναµορφώνουµε τον τρόπο σύνταξης και εκτέλεσης του προϋπολογισµού. Με το νέο έτος 
εισάγονται νέες αυστηρότερες διαδικασίες. 

-        Ο προϋπολογισµός θα παρακολουθείται σε µηνιαία βάση, και τα στοιχεία θα 
δηµοσιεύονται ώστε να υπάρχει άµεσος έλεγχος από τους πολίτες και από τη Βουλή. 

-        Οι πολίτες θα µπορούν να παρακολουθούν την εξέλιξη του 
προϋπολογισµού στο διαδίκτυο. Να γνωρίζουν που πάνε τα χρήµατά τους. 

-        Ο ρόλος του Κοινοβουλίου στον έλεγχο της πορείας εκτέλεσης του 
προϋπολογισµού θα είναι ουσιαστικός και τον ενισχύουµε µε τη δηµιουργία ειδικού 
Σώµατος Ελεγκτών της Εκτέλεσης του Προϋπολογισµού στη Βουλή. 

 Για να θωρακίσουµε την αξιοπιστία των πολιτικών µας προωθείται η ουσιαστική 
εφαρµογή των προγραµµατικών προϋπολογισµών γεγονός που θα οδηγήσει σε βελτίωση 
της αποτελεσµατικότητας του παρόντος συστήµατος δηµοσίων δαπανών. 

-        Προωθούµε την δηµιουργία της Ενιαίας Αρχής Πληρωµών. Μια Αρχή που θα 
οδηγήσει στην κεντρική καταγραφή της µισθοδοσίας όλων των δηµοσίων υπαλλήλων, 
ώστε να γνωρίζει το κράτος, οι πολίτες και οι ίδιοι οι εργαζόµενοι του δηµοσίου τοµέα πού 
πάνε τα χρήµατα και η εισοδηµατική πολιτική να γίνεται µε δίκαια κριτήρια για όλους τους 
υπαλλήλους.  

-        Προχωράµε σε εξορθολογισµό των δαπανών µε πλαφόν και µείωση στις 
αµοιβές των διοικητικών στελεχών των ∆ΕΚΟ κατά τουλάχιστον 10% και κατά 50% 
µείωση στις αµοιβές των µελών ∆ιοικητικών Συµβουλίων. Προχωράµε ακόµα στην 
περικοπή παράλογων και ψευδών υπερωριών στον δηµόσιο τοµέα. 

-        Περικόπτουµε το κονδύλι για τα επιδόµατα κατά 10% και κάνουµε 
περικοπές ανάλογα µε το ύψος των επιδοµάτων και των συνολικών αποδοχών. 
Η εισοδηµατική πολιτική του 2010 θα είναι δίκαιη, δεν θα πλήττει τις χαµηλές αµοιβές, 
όµως όλοι θα συνεισφέρουν στην ανάγκη για το νοικοκύρεµα του κράτους. Στο δηµόσιο 
τοµέα οι αυξήσεις θα καλύψουν τον πληθωρισµό για όσους αµείβονται ως 2.000 ευρώ το 
µήνα. Πάνω από αυτό το επίπεδο θα ισχύσει µόνο  η µισθολογική ωρίµανση. 

-        Παγώσαµε τη λειτουργία των αµειβόµενων επιτροπών µέχρι να υπάρξει 
οριστική διευθέτηση αυτής της πηγής αδιαφάνειας και σπατάλης. 

-        Προχωρήσαµε στην αποπληρωµή των οφειλών των νοσηλευτικών 
ιδρυµάτων για το διάστηµα από το 20005. Ήδη εξοφλήθηκαν οι 
παλαιότερες  οφειλές, ύψους 1,2 δισ. ευρώ, ενώ to υπόλοιπο θα καταβληθεί το πρώτο 
τρίµηνο του 2010, λαµβάνοντας υπόψη και την παροχή έκπτωσης, που ζητήσαµε από 
τους προµηθευτές. Θα ακολουθήσει σχετική νοµοθετική ρύθµιση, στις αρχές του 2010, 
µετά την ολοκλήρωση των επαφών µε τους συλλόγους των προµηθευτών. 

-        Προωθούµε σειρά λύσεων σε χρονίζοντα θέµατα όπως τα τυχερά παίγνια για 
τα οποία η Ελλάδα πληρώνει 31 χιλιάδες ευρώ πρόστιµο ανά ηµέρα. 
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-        Προωθούµε  τη διαφάνεια, την τεχνολογική καινοτοµία, την ενίσχυση 
της επιχειρηµατικότητας, µε την δηµοσίευση κώδικα που βασίζεται στο ελεύθερο 
λογισµικό για φορολογικές εφαρµογές (ηλεκτρονική συµπλήρωση των καταστάσεων 
πελατών-προµηθευτών). 

   

ΠΡΟΣΤΑΣΙΑ ∆ΑΝΕΙΟΛΗΠΤΗ, ΚΑΤΑΠΟΛΕΜΗΣΗ ΤΗΣ ΑΚΡΙΒΕΙΑΣ 

  

8. ∆εσµευτήκαµε να προστατεύσουµε τα υπερχρεωµένα νοικοκυριά. 

  

Θέσαµε ήδη σε δηµόσια διαβούλευση και καταθέτουµε τις επόµενες ηµέρες για ψήφιση 
στη Βουλή Σχέδιο Νόµου που αφορά στη ρύθµιση οφειλών υπερχρεωµένων φυσικών 
προσώπων για την προστασία από την υπερχρέωση. 

-        Το νοµοσχέδιο δίνει µία δεύτερη ευκαιρία στους υπερχρεωµένους συµπολίτες 
µας, οι οποίοι εφόσον ανταποκριθούν στη διαδικασία που προβλέπεται, θα αποκτήσουν το 
δικαίωµα για ένα νέο οικονοµικό ξεκίνηµα στη ζωή τους, απαλλασσόµενοι από το 
υπόλοιπο των χρεών τους. Το νοµοσχέδιο επιφέρει καίριο πλήγµα στις επώδυνες και 
τραγικές καταστάσεις που συνεπάγεται για τα νοικοκυριά η υπερχρέωση. 

-        Οι υπερχρεωµένοι που έχουν αποδεδειγµένη αδυναµία  να εξυπηρετήσουν τα χρέη 
τους µπορούν να ρυθµίσουν την εξόφληση των χρεών τους και να απαλλαγούν από το 
υπόλοιπο, εφόσον µε µηνιαίες καταβολές για τέσσερα χρόνια εξυπηρετήσουν τουλάχιστον 
το 10% των οφειλών τους. Κατά το διάστηµα της εξυπηρέτησης του χρέους 
διαφυλάττεται ένα ελάχιστο επίπεδο οικονοµικής διαβίωσης. 

-        Το νοµοσχέδιο που άλλωστε ισχύει στη µεγάλη πλειοψηφία των ανεπτυγµένων 
χωρών (ΗΠΑ, Καναδά, Μ. Βρετανία, Γερµανία, Αυστρία, Ολλανδία, Σουηδία, Πορτογαλία 
κ.α.) δίνει για πρώτη φορά διαπραγµατευτική δύναµη στους υπερχρεωµένους 
απέναντι στους πιστωτές τους  και δηµιουργεί κίνητρα και στις δύο πλευρές για µία 
συµβιβαστική διευθέτηση των οφειλών. 

  

9. ∆εσµευτήκαµε να ενισχύσουµε άµεσα τη ρευστότητα στην αγορά, 
στηρίζοντας τη µικροµεσαία επιχείρηση. 

  

Ψηφίζεται τις επόµενες ηµέρες στην Ολοµέλεια της Βουλής το Σχέδιο Νόµου µε  τις 
προτάσεις µας για ρύθµιση ληξιπρόθεσµων οφειλών επιχειρήσεων και τις αλλαγές στον 
ΤΕΙΡΕΣΙΑ. 
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-        Το σχέδιο νόµου ρυθµίζει καταρχήν τις ληξιπρόθεσµες οφειλές επιχειρήσεων, 
επαγγελµατιών και  αγροτών, τόσο από  δάνεια όσο και  από κεφάλαια 
κίνησης,  που προκλήθηκαν  µετά την 1.1.2005. 

-        Στο επίκεντρο των  διατάξεων είναι οι µικρές και µικροµεσαίες επιχειρήσεις, 
που πραγµατικά δυσκολεύονται στην οµαλή αποπληρωµή των υποχρεώσεών τους και οι 
οποίες κατ'  εξοχήν στερούνται διαπραγµατευτικής δύναµης απέναντι στα πιστωτικά 
ιδρύµατα. 

-        Ιδιαίτερα σηµαντικές είναι, εξάλλου,  οι 
ρυθµίσεις για  την επεξεργασία  των δεδοµένων  οικονοµικής συµπεριφοράς που 
αφορούν όχι µόνο τους επαγγελµατίες και τις επιχειρήσεις, αλλά και τους ίδιους 
τους καταναλωτές. Το σχέδιο νόµου περιορίζει τα  χρονικά όρια επεξεργασίας 
δυσµενών οικονοµικών δεδοµένων που έχουν εξοφληθεί, ενισχύει την ευθύνη των 
πιστωτικών ιδρυµάτων για την επικαιροποίηση των δεδοµένων και  διευρύνει τα µέσα 
προστασίας των πολιτών.  

  

10. ∆εσµευτήκαµε να αντιµετωπίσουµε την ακρίβεια. 

  

-        Η πρώτη προτεραιότητα είναι η σωστή και αξιόπιστη πληροφόρηση των 
καταναλωτών για τις τιµές της αγοράς. Στο πλαίσιο αυτό εγκαινιάσαµε τη 
δοκιµαστική έναρξη λειτουργίας ενός πολύ σηµαντικού εργαλείου, του 
Παρατηρητηρίου Τιµών. Πρόκειται για ένα ολοκληρωµένο πληροφοριακό 
σύστηµα που  δίνει τη δυνατότητα σε όλους τους καταναλωτές να ενηµερώνονται 
καθηµερινά για τιµές προϊόντων και υπηρεσιών. Πρόκειται για ένα εργαλείο το οποίο έχει 
ανακοινωθεί ως πρόθεση εδώ και πολλά χρόνια και ξεκίνησε τη λειτουργία του µετά από 
τη συστηµατική εργασία του Υπουργείου Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας. 

 Το Παρατηρητήριο Τιµών παρακολουθεί σε εβδοµαδιαία βάση τις τιµές σε περισσότερα 
από 1.000 αγαθά, τιµές οι οποίες συλλέγονται από 1.182 σηµεία πώλησης σε ολόκληρη 
την Ελλάδα, µέσω ασυρµάτων συσκευών και µέσω εισαγωγής στοιχείων στη βάση 
δεδοµένων, έτσι ώστε να επιτυγχάνεται η αµεσότητα και η εγκυρότητα της καταγραφής 
των στοιχείων. 

 -        Ταυτόχρονα, ήδη βρίσκεται σε επεξεργασία νοµοθετική ρύθµιση για την 
αναθεώρηση του αντιµονοπωλιακού νόµου 703/77. Κεντρικός άξονας της 
µεταρρύθµισης, σύµφωνα και µε τις προεκλογικές µας δεσµεύσεις, θα είναι η αναβάθµιση 
της Επιτροπής Ανταγωνισµού αλλά και η δηµιουργία νέας Αντιµονοπωλιακής Υπηρεσίας η 
οποία θα παρακολουθεί στενά τις εξελίξεις στην αγορά και θα εντοπίζει προληπτικά τα 
φαινόµενα καταχρηστικών πρακτικών. 
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ΠΡΑΣΙΝΗ ΑΝΑΠΤΥΞΗ - ΕΣΠΑ 

  

11. ∆εσµευτήκαµε να ενεργοποιήσουµε τους πόρους του ΕΣΠΑ και να 
δηµιουργήσουµε τις προϋποθέσεις για το επόµενο βήµα: παραγωγή νέου 
πλούτου στη χώρα µε αλλαγή του αναπτυξιακού προτύπου στην κατεύθυνση 
της πράσινης ανάπτυξης 

  

-        Ήδη έκλεισε το Γ΄ ΚΠΣ µε επιτυχία και χωρίς απώλεια πόρων.  

-        Εντός του Ιανουαρίου κατατίθεται στη Βουλή η αναµόρφωση του Ν. 
3612/07 για την απλοποίηση των διαδικασιών του ΕΣΠΑ, ώστε εντός του 2010 να 
προωθηθούν έργα και δράσεις συνολικού προϋπολογισµού 10,3 δισ. ευρώ: 6,95 δισ. 
ευρώ συγχρηµατοδοτούµενης δαπάνης από το ΕΣΠΑ και 3,35 δισ. ευρώ από εθνικούς 
πόρους.  

-        Κινητοποιούµε όλους τους διαθέσιµους πόρους για την προώθηση των 
επενδύσεων και την βελτίωση της ανταγωνιστικότητάς µας, µε αιχµή την 
«πράσινη» ανάπτυξη: δράσεις, που αφορούν  στην Πράσινη Ανάπτυξη µε νέες 
πολιτικές περιφερειοποίησης, για τις  ανανεώσιµες πηγές ενέργειας, το περιβάλλον, τον 
πολιτισµό, τον τουρισµό, τις συνδυασµένες µεταφορές, το θαλάσσιο τουρισµό και την 
αναβάθµιση των λιµένων. ∆ράσεις, που αφορούν στην ανταγωνιστικότητα για τις 
µικροµεσαίες επιχειρήσεις, για την εκπαίδευση, την κατάρτιση, την υγεία. Έργα και 
δράσεις που αφορούν στην ηλεκτρονική διακυβέρνηση και καινοτοµία. 

  

12. ∆εσµευτήκαµε σε ένα συγκεκριµένο στόχο: το 20% της ενέργειας στη χώρα 
µας µέχρι το 2020 να παράγεται από Ανανεώσιµες Πηγές. 

  

-        Καταθέσαµε ήδη νοµοσχέδιο µε στόχο την Επιτάχυνση της Ανάπτυξης 
των Ανανεώσιµων Πηγών Ενέργειας για την αντιµετώπιση της Κλιµατικής Αλλαγής. 
Ταυτόχρονα, έχουν ήδη ξεκινήσει οι εργασίες Επιτροπής για τη σύνταξη της εθνικής 
έκθεσης για την επίτευξη του 18% (ο στόχος που πρέπει καλύψουµε στο πλαίσιο της 
Ευρωπαϊκής Ένωσης) από Ανανεώσιµες Πηγές το 2020, που θα κατατεθεί τον Ιούνιο του 
2010. 

-        Έχουν ήδη υπογραφεί άδειες για εκατόν είκοσι δύο (122) άδειες έργων 
Ανανεώσιµων Πηγών Ενέργειας, που αφορούν σε έργα συνολικής ισχύος περίπου 641 
MW 
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13. ∆εσµευτήκαµε να βάλουµε τέλος σε ένα µοντέλο ανάπτυξης σύµφωνα µε το 
οποίο «ό,τι δεν γίνεται τσιµέντο, γίνεται στάχτη». Μοντέλο που ανέχονταν και 
υπέθαλπε την ανοµία. Μοντέλο που κατάστρεψε εκατοµµύρια στρέµµατα 
δάσους. 

  

-        Συζητείται ήδη στη Βουλή το νοµοσχέδιό µας για την προστασία των δασών 
και των δασικών εκτάσεων του νοµού Αττικής. Στόχος είναι η αυξηµένη προστασία τους 
από παράνοµες καταπατήσεις και αυθαίρετες οικοδοµές. 

-        Έχει ήδη κατατεθεί στη δηµόσια διαβούλευση σχέδιο νόµου για την 
περαιτέρω ανάπτυξη της ανακύκλωσης και της επαναχρησιµοποίησης των 
απορριµµάτων. 

-        Βρίσκεται σε εξέλιξη, σε συνεργασία µε όλους τους επιστηµονικούς φορείς, η 
αναθεώρηση της πολεοδοµικής νοµοθεσίας. 

-        Στόχος µας είναι να ολοκληρωθεί εντός τριµήνου το ειδικό χωροταξικό 
για τον τουρισµό και  για τον παράκτιο και νησιωτικό χώρο. 

  

ΕΝΙΣΧΥΣΗ ΕΠΙΧΕΙΡΗΜΑΤΙΚΟΤΗΤΑΣ 

  

14. ∆εσµευτήκαµε να στηρίξουµε την υγιή επιχειρηµατικότητα. 

  

-        Ήδη ξεκινήσαµε την αποπληρωµή οφειλών του ∆ηµοσίου προς 
επιχειρήσεις, εκταµιεύοντας πάνω από 400.000 ευρώ από καθυστερούµενες επιδοτήσεις 
του αναπτυξιακού νόµου και συγχρηµατοδοτούµενων προγραµµάτων. 

-        Ξεκίνησε ήδη η προετοιµασία για το νέο Επενδυτικό Νόµο που 
θα  κατατεθεί για το πρώτο τρίµηνο του έτους για ψήφιση στη Βουλή. 

-        Ταυτόχρονα υλοποιούµε ταχύτατα τη δέσµευση µας για την απλούστευση των 
διαδικασιών ίδρυσης, αδειοδότησης και λειτουργίας των επιχειρήσεων ώστε να µειωθεί η 
γραφειοκρατία και το υψηλό διοικητικό κόστος που αποθαρρύνει τις επενδύσεις. Το 
νοµοσχέδιο για την απλούστευση των διαδικασιών ίδρυσης κατατίθεται στη 
Βουλή εντός του Φεβρουαρίου 2010. 
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ΑΝΑΠΤΥΞΗ ΤΗΣ ΥΠΑΙΘΡΟΥ - ΣΤΗΡΙΞΗ ΣΤΟΝ ΑΓΡΟΤΗ 

  

15. ∆εσµευτήκαµε να στηρίξουµε τον παραγωγό της ελληνικής υπαίθρου και να 
τον βάλουµε στο επίκεντρο της πράσινης ανάπτυξης. Μέσα σε 100 µέρες 
καλύψαµε σωρεία εκκρεµοτήτων που κληρονοµήσαµε από την προηγούµενη κυβέρνηση 
και θέτουµε τις βάσεις για την συνολική αναβάθµιση της αγροτικής µας παραγωγής. 
Μεταξύ άλλων: 

 -        Αυξήσαµε την επιστροφή Φ.Π.Α. στους αγρότες του ειδικού καθεστώτος, από 
το 7% στο 11%. Συνολικά 140 εκατοµµύρια ευρώ. 

-        ∆ώσαµε το Επίδοµα Κοινωνικής Αλληλεγγύης και στους αγρότες. Το 2010 θα 
δοθούν συνολικά 300 εκατοµµύρια ευρώ. 

-        Αυξήσαµε τις συντάξεις του ΟΓΑ κατά 30 ευρώ το µήνα, από 1/10/2009 και θα 
αυξηθούν κατά 20 επιπλέον ευρώ από 1.7.2010, ώστε στο τέλος της τετραετίας να 
φθάσουν τα 550 ευρώ για το µεµονωµένο άτοµο και τα 950 για το ζευγάρι. Το συνολικό 
ύψους των αυξήσεων του ΟΓΑ υπολογίζεται ότι θα φτάσει τα 450 εκατ. ευρώ. 

-        Εντάξαµε τους αγρότες στο Νοµοσχέδιο για τη ρευστότητα της 
Οικονοµίας το οποίο συζητείται τις επόµενες ηµέρες στη Βουλή.  Με τα µέτρα 
που αποφασίσαµε, µπορούν να ρυθµίσουν τα ληξιπρόθεσµα χρέη τους, µε διαγραφή των 
τόκων υπερηµερίας και ανατοκισµού, να ρυθµίσουν χρέη µέχρι 100.000 ευρώ ή 1 
εκατοµµύριο ευρώ στις Συνεταιριστικές Επιχειρήσεις, ακόµη και αν δεν είναι ληξιπρόθεσµα. 

-        Ενισχύσαµε τη ρευστότητα και το αγροτικό εισόδηµα µε καταβολές χρηµατικών 
ενισχύσεων ύψους 1,14 δισ. ευρώ πριν τα Χριστούγεννα του 2009. 

-        Τακτοποιήσαµε χρονίζουσες εκκρεµότητες. 530 Επενδυτικά σχέδια (ΟΠΑΑΧ 
και Σχέδια Βελτίωσης) ύψους 29 εκατοµµυρίων ευρώ. 

-        Από τον Οκτώβριο του 2009 µέχρι σήµερα καταβάλαµε µέσω του ΕΛΓΑ 118 
εκατοµµύρια ευρώ για ζηµιές σε φυτική παραγωγή και ζωικό κεφάλαιο και ΠΣΕΑ 
συµπεριλαµβανοµένων των αποζηµιώσεων σε πυρόπληκτους του 2007. 

-        Εντατικοποιήσαµε τους ελέγχους του ΕΦΕΤ και των Υπηρεσιών του 
Υπουργείου. Επιβάλλαµε πρόστιµα σε παραβάτες της νοµοθεσίας για την ασφάλεια των 
τροφίµων. 

-        Σε συνεργασία µε την ΟΚΕ και µε τη συµµετοχή φορέων και της κοινωνίας των 
πολιτών διοργανώνουµε τον Κοινωνικό ∆ιάλογο για την Αγροτική Πολιτική (25 και 26 
Ιανουαρίου 2010) µε άξονες: 

§       Το µέλλον της ΚΑΠ 

§       ∆ιαρθρωτικές πολιτικές-Αλέξανδρος Μπαλτατζής (2007-2013) 
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§       Πολιτική Ασφάλισης της παραγωγής - ΕΛΓΑ 

§       Ανασυγκρότηση του Αγροτικού Συνδικαλιστικού Κινήµατος 

§       Οργάνωση της παραγωγής και παρέµβαση στην αγορά 

§       Οργάνωση του τοµέα των εισροών της αγροτικής παραγωγής 

§       Πολιτική διαχείρισης Αγροτικής γης 

§       Ποιότητα και επισήµανση των τροφίµων 

§       Εκπαίδευση, κατάρτιση και επαγγελµατική κατοχύρωση των αγροτών 

-        ∆ηµιουργούµε τις προϋποθέσεις για την από εδώ και πέρα απρόσκοπτη 
καταβολή των αγροτικών ενισχύσεων. Προχωράµε µε εντατικότερους όσο ποτέ 
ρυθµούς το Ολοκληρωµένο Σύστηµα ∆ιαχείρισης και Ελέγχου και την ψηφιοποίηση των 
εκµεταλλεύσεων. Με την ολοκλήρωση του έργου, η χώρα θα αποκτήσει αγροτικό 
κτηµατολόγιο. Από το 2004 µέχρι τον Σεπτέµβριο του 2009, η ψηφιοποίηση βρισκόταν 
στο 38% του συνόλου. Σήµερα το ποσοστό ξεπερνά το 70% και θα έχει ολοκληρωθεί 
τους πρώτους µήνες του 2010, εξασφαλίζουµε για τη χώρα ένα εργαλείο σχεδιασµού 
πολιτικής, κρίσιµο ενόψει της νέας ΚΑΠ. 

    

ΝΑΥΤΙΛΙΑ  

16. ∆εσµευτήκαµε να προωθήσουµε τη διεθνή παρουσία της χώρας µας καθώς 
και την αναπτυξιακή µας δυναµική στον τοµέα της Ναυτιλίας. 

 -        Συνεπείς στις προεκλογικές µας δεσµεύσεις, προωθήσαµε την έναρξη του 
διαλόγου σε νέα βάση µεταξύ της Ο.Λ.Π. Α.Ε. και της Σ.Ε.Π. Α.Ε., θυγατρικής της 
COSCO, µε αντικείµενο τη προάσπιση του ∆ηµοσίου συµφέροντος, την εύρυθµη 
λειτουργία του λιµανιού και την ανάταξη των υπηρεσιών. 

-        Ενισχύουµε τη ναυτιλιακή µας διπλωµατία µε ενεργό ρόλο στους διεθνείς 
οργανισµούς. Η Ελλάδα εξελέγη  στη πρώτη κατηγορία του Συµβουλίου του ∆ιεθνούς 
ναυτιλιακού Οργανισµού (ΙΜΟ) µέσα στη πρώτη πεντάδα, ξεπερνώντας τις ΗΠΑ και τη 
Ρωσία. 

-        Αναδεικνύουµε τον Πειραιά σε ναυτιλιακό κέντρο µε αναβάθµιση των 
παρεχόµενων υποστηρικτικών υπηρεσιών χρηµατοδοτώντας έργα ύψους 1 δισ. 
ευρώ, µε βάση το νέο αναθεωρηµένο πρόγραµµα επενδύσεων 2010-2014 του ΟΛΠ. Στον 
χώρο της ακτοπλοΐας προωθούµε πρωτοβουλίες προκειµένου ο Πειραιάς να γίνει ένα 
λιµάνι σύγχρονης εξυπηρέτησης για τους επιβάτες, τους τουρίστες και τις ακτοπλοϊκές 
εταιρίες. Στον χώρο των εµπορευµατοκιβωτίων θα λειτουργήσει στο νέο δικό του χώρο 
ανταγωνιστικά. Όλες του οι χρήσεις, µε κοινωνικό πρόσωπο, γίνονται κερδοφόρες και 
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παροχής υπηρεσιών υψηλής ποιότητας. Στο λιµάνι πλέον ακουµπά ο ναυτιλιακός και 
εµπορικός κόσµος των επιχειρήσεων, οι πολίτες, οι χρήστες, οι κάτοικοι της πόλης. 

-        Με τροπολογία που ψηφίστηκε στη Βουλή καλύψαµε  το θεσµικό κενό για 
την παροχή προστασίας σε Έλληνες ναυτικούς που είναι ναυτολογηµένοι σε πλοία 
υπό ελληνική σηµαία και εκτελούν πλόες εσωτερικού, οι οποίοι εγκαταλείπονται από τον 
πλοιοκτήτη. Με την τροπολογία αυτή δόθηκε τέλος σε ένα χρόνιο και σοβαρό κοινωνικό 
πρόβληµα που προκαλούσε στους ναυτικούς η µη καταβολή των δεδουλευµένων 
αποδοχών τους. 

-        Επενδύουµε στο ανθρώπινο δυναµικό µε προσέλκυση νέων στελεχών και 
κίνητρα για την παραµονή του υπάρχοντος στο ναυτικό επάγγελµα καθώς και 
αναβάθµιση της ναυτικής εκπαίδευσης. Προτεραιότητα αποτελεί η ανακαίνιση και η 
αναβάθµιση του Κέντρου Επιµόρφωσης Εµπορικού Ναυτικού. Επιπλέον, ήδη έχει 
υπογραφεί η απόφαση για την πρόσληψη εκατόν ογδόντα (180) ωροµίσθιων καθηγητών 
στις Ακαδηµίες Εµπορικού Ναυτικού. Το θέµα βρισκόταν σε εκκρεµότητα από το 
περασµένο καλοκαίρι, υπό τον κίνδυνο µάλιστα να χαθεί τουλάχιστον ένα εξάµηνο για 
τους σπουδαστές των Σχολών. 

   

ΥΠΟ∆ΟΜΕΣ - ∆ΗΜΟΣΙΑ ΕΡΓΑ 

 17. ∆εσµευτήκαµε για την προώθηση, µε απόλυτη διαφάνεια, της ανάπτυξης 
των υποδοµών στη χώρα µας. 

 Για µας, η ανάπτυξη, µε απόλυτη διαφάνεια, των υποδοµών και τα δηµόσια έργα 
αποτελούν βασική προϋπόθεση για τη βιώσιµη πράσινη ανάπτυξη και ιδιαίτερα την 
ανάπτυξη της περιφέρειας. Στο πλαίσιο αυτό, και µέσα σε 100 ηµέρες... 

-        ∆ηµιουργήθηκε Σύστηµα Επιτελικής Παρακολούθησης έργων µελετών και 
υπηρεσιών. Το Σύστηµα Επιτελικής Παρακολούθησης υπηρετεί δύο σκοπούς: την κατά 
κυριολεξία διαφάνεια αφενός, αφού τα ουσιώδη στοιχεία της εξέλιξης κάθε έργου 
αναρτώνται στο διαδίκτυο και αφετέρου υπηρετεί τη συγκέντρωση µε σύγχρονο και 
επιστηµονικό τρόπο αξιόπιστων στοιχείων για την παρακολούθηση και τη βελτιωτική 
παρέµβαση στην εξέλιξη συµβάσεων έργων και υπηρεσιών. Έτσι, εξοπλίζονται τα 
επιτελικά στελέχη του Υπουργείου µε τη δυνατότητα να γνωρίζουν και να «καθοδηγούν» 
την εξέλιξη των έργων 

-        Αναµορφώνεται το θεσµικό πλαίσιο των δηµοσίων έργων και µελετών. 
Όλοι οι εµπλεκόµενοι φορείς έχουν κληθεί να καταθέσουν τις προτάσεις τους έως τις 29 
Ιανουαρίου 2010, προκειµένου να ληφθούν υπόψη στη διαµόρφωση των κυβερνητικών 
θέσεων που θα δοθούν στη δηµοσιότητα για διαβούλευση. Κύριοι στόχοι: η διασφάλιση 
της ποιότητας, η διαφάνεια και αξιοκρατία, η µείωση του χρόνου και του κόστους, η 
προστασία του περιβάλλοντος στο πλαίσιο της βιώσιµης Πράσινης Ανάπτυξης 

-        Επανασχεδιάζονται οι νέοι αυτοκινητόδροµοι της Αττικής και το νέο 
αεροδρόµιο στο Καστέλι. Ακυρώθηκαν οι σχετικές προεκλογικές δηµοπρατήσεις και 
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επαναδηµοπρατούνται οι µεν αυτοκινητόδροµοι υπό το πρίσµα των κατευθύνσεων που θα 
προσδιορίσει και το νέο ρυθµιστικό της Αθήνας, το δε αεροδρόµιο µε την ενσωµάτωση 
και νέων στοιχείων στο φάκελο του έργου 

-        Λαµβάνονται µέτρα για την επίσπευση και επανεργοποίηση των έργων 
παραχώρησης. 

-        Αντιµετωπίστηκε επαρκώς η οδική σύνδεση Βορρά - Νότου µετά τις 
βραχοπτώσεις στα Τέµπη, µε την άµεση κινητοποίηση όλων των αρµόδιων υπηρεσιών 
και βελτιωτικές παρεµβάσεις σε τρεις εναλλακτικές διαδροµές 

-        Παρουσιάστηκε στο Υπουργικό Συµβούλιο η πολιτική για την οδική 
ασφάλεια. Εικοσιδύο (22) πρωτοβουλίες και µέτρα. Ξεκίνησε η εκπόνηση του Εθνικού 
Σχεδίου για την Οδική Ασφάλεια 2011-2020. Προχώρησε η σύσταση ∆ιυπουργικής 
Επιτροπής για την Οδική Ασφάλεια, καθώς και η σύσταση Εθνικού Συµβουλίου Οδικής 
Ασφάλειας ως ευρύτερο όργανο δηµόσιας διαβούλευσης 

-        Προωθείται η κατασκευή πεζογεφυρών σε αστικές λεωφόρους, όπου 
παρατηρείται αυξηµένος αριθµός ατυχηµάτων. 

-        Για πρώτη φορά είχαµε διαφανείς διαγωνιστικές διαδικασίες για τις 
διακρατικές συµφωνίες, τις άγονες γραµµές και την εξυπηρέτηση εδάφους των 
αεροδροµίων. Εξάλλου, για πρώτη φορά ο διαγωνισµός για την εξυπηρέτηση εδάφους 
τέθηκε σε διαβούλευση στο διαδίκτυο 

-        Άρχισε η διαβούλευση µε φορείς (µεταφορές, συγκοινωνίες, διαµεταφορείς, 
ταξί, κ.λπ.) 

-        ∆ροµολογήθηκε η εκπόνηση σχεδίου εξυγίανσης και αναδιοργάνωσης του 
ΟΣΕ. 

   

ΤΟΥΡΙΣΜΟΣ 

  

18. ∆εσµευτήκαµε να επενδύσουµε στον Τουρισµό και να αναβαθµίσουµε το 
ελληνικό τουριστικό προϊόν. 

  

-        Προωθούµε ήδη το νοµοθετικό «οπλοστάσιο» του τουρισµού: ολοκληρώνεται 
άµεσα η επεξεργασία νοµοσχεδίων που αφορούν στον Ιαµατικό Τουρισµό (αναµένεται η 
πρόταση άτυπης επιτροπής από υπηρεσιακούς παράγοντες και µέλη της Ένωσης ∆ήµων 
και Κοινοτήτων Ιαµατικών Πηγών), τον Καταδυτικό Τουρισµό (αναµένεται η πρόταση 
άτυπης επιτροπής από υπηρεσιακούς παράγοντες και µέλη της Ένωσης Καταδυτικών 
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Κέντρων), τον Συνεδριακό Τουρισµό και τον Τουρισµό Υπαίθρου, καθώς και τον 
Αγροτουρισµό αλλά και µια σειρά µέτρων για τον θαλάσσιο τουρισµό. 

-        Προχωράµε άµεσα στην «Κωδικοποίηση της Τουριστικής Νοµοθεσίας», µε σκοπό 
την απλοποίηση των διαδικασιών και τη µείωση της γραφειοκρατίας. 

-        Εξορθολογίζουµε τη λειτουργία όλων των Οργανισµών που σχετίζονται µε τον 
Τουρισµό. Μειώνουµε τις λειτουργικές τους δαπάνες. Κλείνουµε το 1/3 των γραφείων του 
Ε.Ο.Τ. στο Εξωτερικό, ενώ ήδη το µεταβατικό ∆.Σ. έχει ξεκινήσει έρευνα για τη λειτουργία 
των Γραφείων Εξωτερικού, τη σκοπιµότητα ενός εκάστου και την αξιολόγηση του 
προσωπικού τους. 

-        Επεξεργαζόµαστε πρόγραµµα ενίσχυσης της διαδικτυακής προβολής της χώρας, µε 
σκοπό την αποτελεσµατικότητα στην προβολή της χώρας. 

-        Επιταχύνουµε τις διαδικασίες απορρόφησης κονδυλίων τέσσερα µεγάλα 
προγράµµατα του Ε.Σ.Π.Α.: τον «Πράσινο Τουρισµό», τον «Εναλλακτικό Τουρισµό», το 
«Συνεργάζοµαι και Καινοτοµώ στον Τουρισµό» και το «Εκσυγχρονίζοµαι στον Τουρισµό». 

-        Για την ηλεκτρονική εξυπηρέτηση των επιχειρήσεων του τουριστικού τοµέα, 
προωθούµε το έργο κατασκευής του ∆ιαδικτυακού Πολυθεµατικού Χάρτη του Τουρισµού 
και θέτουµε σε λειτουργία το ολοκληρωµένο έργο. 

  

Τρίτος στόχος µας: 

Να αναβαθµίσουµε το κοινωνικό κράτος 

να προσφέρει υπηρεσίες ποιότητας 

να διασφαλίζει τα δικαιώµατα όλων   

  

  

Το Κοινωνικό Κράτος αποτελεί θεµελιώδη συνιστώσα της ∆ηµοκρατίας, δηµόσια 
υποχρέωση και λειτουργία που διασφαλίζει τα κοινωνικά δικαιώµατα, ίσες ευκαιρίες για 
όλους, ποιοτικές υπηρεσίες και δοµές αλληλεγγύης. ∆ιασφαλίζει την αναγκαία κοινωνική 
συνοχή που είναι προϋπόθεση για την οικονοµική και περιφερειακή ανάπτυξη. 

  

ΥΓΕΙΑ 

 ∆εσµευτήκαµε για ένα Εθνικό Σύστηµα Υγείας που δίνει σιγουριά στον πολίτη. 
Με ποιοτικές υπηρεσίες και πρόσβαση για όλους. ∆εσµευτήκαµε για µία πολιτική 
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στην υγεία που θα καταπολεµήσει τη διαφθορά και τις υπέρογκες σπατάλες και θα 
εξασφαλίζει σε κάθε πολίτη ότι η Πολιτεία θα είναι δίπλα στον πολίτη στις δύσκολες 
στιγµές τόσο για την υγεία του όσο και για την υγεία των δικών του. Και στα θέµατα 
υγείας, σε 50 µόλις µέρες, διορθώσαµε πολλά κακώς κείµενα που κληρονοµήσαµε και 
δώσαµε σαφέστατα δείγµατα γραφής για την πολιτική που θα ακολουθήσουµε.  

-        Πανδηµία της Νέας Γρίπης. Προχωρήσαµε ταχύτατα σε επικαιροποίηση και 
ανάπτυξη του Σχεδίου για την αντιµετώπιση της Πανδηµίας της Νέας Γρίπης και στην 
υλοποίηση του προγράµµατος εµβολιασµού. 

§        Ταυτόχρονα, µε νοµοθετική ρύθµιση δώσαµε τη δυνατότητα για επιπλέον 
αποζηµίωση του ιατρικού και νοσηλευτικού προσωπικού, σε περίπτωση πανδηµιών. 

  

-        Μονάδες Εντατικής Θεραπείας. Άνοιξαµε 77 κλίνες σε Μονάδες Εντατικής 
Θεραπείας σε 26 Νοσοκοµεία της χώρας που έµεναν για χρόνια κλειστές. Στόχος µας είναι 
µέχρι τέλη Φεβρουάριου ο συνολικός αριθµός να φτάσει στις 150 κλίνες. 

-        Προσλήψεις. Όπως είχαµε υποσχεθεί προεκλογικά, και παρά την εξαιρειτκά 
δύσκολη οικονοµική κατάσταση που κληρονοµήσαµε, προσλήφθηκαν µε ταχύτατες 
διαδικασίες µέσω ΑΣΕΠ 211 νοσηλευτές για τη στελέχωση των Μονάδων Εντατικής 
Θεραπείας των νοσηλευτικών Ιδρυµάτων 

§        Ταυτόχρονα, προχωρήσαµε ήδη στα τέλη ∆εκεµβρίου σε προκήρυξη του ΑΣΕΠ για 
άµεση πρόσληψη 3.103 νοσηλευτών το 2010, όπως είχαµε υποσχεθεί. 

§        Επίσης, προχωρήσαµε σε άµεση σύσταση, µε νοµοθετική ρύθµιση, 1000 θέσεων 
ειδικευµένων ιατρών του ΕΣΥ, πέραν των οργανικών θέσεων, για στελέχωση των 
νοσοκοµείων και  ενίσχυση των Μονάδων Εντατικής Θεραπείας. 

-        Εφηµερίες γιατρών. Επιλύσαµε, µε νοµοθετική ρύθµιση, το χρονίζον πρόβληµα 
των εφηµεριών των γιατρών του ΕΣΥ µε αύξηση του ανώτατου ορίου συνολικών 
αποδοχών τους από 5.150 σε 6.500 ευρώ. 

-        Φάρµακο. Προχωρήσαµε σε πάγωµα της τιµής των φαρµάκων και προωθήσαµε 
την καθιέρωσης της  λίστας φαρµάκων, µε νοµοθετική ρύθµιση, και την αλλαγή του 
τρόπου τιµολόγησης φάρµακου. 

-        Χρέη νοσοκοµείων. Προχωρήσαµε άµεσα σε διαδικασία ρύθµισης των ύψους 6,2 
δις ευρώ χρεών  των νοσοκοµείων. Έγινε αποπληρωµή εντός 2009 1,2 δις των χρεών 
αυτών. 

-        Πρωτοβάθµια φροντίδα υγείας. Καταργήσαµε το Προεδρικό ∆ιάταγµα 180, που 
είχε υπογραφεί 2 ηµέρες πριν από τις εκλογές και άνοιγε το δρόµο για πλήρη 
ιδιωτικοποίηση της πρωτοβάθµιας Φροντίδας Υγείας. 
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ΕΡΓΑΣΙΑΚΑ - ΑΣΦΑΛΙΣΤΙΚΟ 

  

∆εσµευτήκαµε για ένα κοινωνικό κράτος που διασφαλίζει τα δικαιώµατα του 
εργαζόµενου και του συνταξιούχου. Γιατί για µας, ανάπτυξη δεν µπορεί να υπάρξει, 
χωρίς να αισθάνεται ο πολίτης σιγουριά και ασφάλεια. Τα προβλήµατα που 
κληρονοµήσαµε είναι τεράστια. Από την πρώτη ηµέρα όµως σηκώσαµε τα µανίκια και 
δίνουµε καθηµερινά λύσεις, ενώ παράλληλα, δίνουµε δείγµατα γραφής, µε καθαρές 
κουβέντες, για τις τοµές που πρέπει να γίνουν σε όλο το φάσµα των εργασιακών και 
ασφαλιστικών θεµάτων. Μέσα σε µόλις 100 µέρες... 

-        Ασφαλιστικό. Ξεκινήσαµε, σε συνθήκες πρωτοφανούς διαφάνειας, το διαλόγου 
για το Ασφαλιστικό µε τη συµµετοχή της συντριπτικής πλειοψηφίας των ενδιαφεροµένων 
µερών.  

-        Ευέλικτες µορφές εργασίας. Συστήσαµε νοµοπαρασκευαστική επιτροπή µε θέµα 
την αλλαγή των υπαρχουσών σχέσεων στις ευέλικτες µορφές εργασίας. Ολοκληρώθηκαν 
οι εργασίες της επιτροπής µέσα στο χρονικό διάστηµα που είχε εξαγγελθεί και µέχρι το 
τέλος του Ιανουαρίου του 2010 θα ασκηθεί νοµοθετική πρωτοβουλία. 

-        ∆ιαδοχική ασφάλιση. Συστήσαµε νοµοπαρασκευαστική επιτροπή µε θέµα την 
αλλαγή του υπάρχοντος καθεστώτος στη διαδοχική ασφάλιση και τη σύντµηση του 
χρόνου απονοµής των συντάξεων. Οι εργασίες της επιτροπής ολοκληρώθηκαν τον 
∆εκέµβριο του 2009.  Η νοµοθετική ρύθµιση σύντµησης του χρόνου θα προωθηθεί µε το 
σχέδιο νόµου που καταθέτουµε έως το τέλος Ιανουαρίου. Η αύξηση των αποδοχών επί 
διαδοχικής επιτεύχθηκε στον κοινωνικό διάλογο. 

-        Φάρµακο. Προχωρήσαµε σε άµεσες παρεµβάσεις για τον περιορισµό της σπατάλης 
στην κατανάλωση του φαρµάκου, µε: 

§        Επαναφορά της λίστας φαρµάκων. Η επανεισαγωγή της λίστας είναι βασικό όπλο 
που χρησιµοποιούµε για να περιορίσει τη σπατάλη. Για την επανεισαγωγή της λίστας 
καθιερώνουµε τα αντικειµενικά κριτήρια, προκειµένου τα φάρµακα που κυκλοφορούν στη 
χώρα µας να πωλούνται σε τιµές που προσεγγίζουν τις ευρωπαϊκές. Παράλληλα 
εξασφαλίζεται η διασύνδεση µε τη βάση δεδοµένων του ΕΟΦ 

§        Επανατιµολόγηση από το Φεβρουάριο νέων τιµών για 6.000 φάρµακα, 
προκειµένου να µειωθούν οι τιµές, να εξοικονοµηθούν χρήµατα, ενώ οι 
επανατιµολογήσεις θα επαναλαµβάνονται ανά τακτά χρονικά διαστήµατα. 

§        Επανακοστολόγηση της λίστας των 89 πιο ακριβών φαρµάκων µε στόχο την 
πώληση των φαρµάκων αυτών και στα ιδιωτικά φαρµακεία µε µειωµένη τιµή κατά 13%. Η 
νοµοθετική πρωτοβουλία ολοκληρώνεται στις 15 Ιανουαρίου 2010. 

§        Έναρξη ηλεκτρονικού ελέγχου της συνταγογράφησης, από την 1η Μαΐου του 2010. 
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-        Ο.Α.Ε.∆. Αντιµετωπίζουµε από την πρώτη µέρα τα τεράστια προβλήµατα που 
κληρονοµήσαµε στον ΟΑΕ∆. Να σηµειωθεί πως για πρώτη φορά από την ίδρυση του ο 
Ο.Α.Ε.∆. έµεινε δίχως αποθεµατικό. Αγωνιζόµαστε καθηµερινώς να βρούµε τα χρήµατα 
για να καταβάλλουµε ακόµη και το επίδοµα ανεργίας. 

-        Τραπεζοϋπάλληλοι. Κάναµε παρέµβαση στις σχέσεις τραπεζοϋπαλλήλων και 
τραπεζών µε σκοπό την επαναφορά σε ισχύ των συλλογικών συµβάσεων εργασίας. Ήδη 
έχουµε λάβει τις προτάσεις των µερών και η σχετική πρωτοβουλία µας θα ασκηθεί µέχρι 
το τέλος Ιανουαρίου 2010, αφού οι ενδιαφερόµενοι µας βοήθησαν να προσφέρουµε τις 
καλές µας υπηρεσίες για την εξεύρεση λύσης. 

-        Έλεγχοι στην αγορά εργασίας. Προχωρήσαµε στην εντατικοποίηση των 
ελέγχων στην αγορά εργασίας και σε διερεύνηση, σε βάθος, όλων των καταγγελιών που 
αφορούν παραβάσεις της εργατικής νοµοθεσίας. 

-        Σώµα Επιθεωρητών Εργασίας. Στο πλαίσιο της βούλησής µας για την 
ουσιαστική ανασύσταση του Σώµατος Επιθεωρητών Εργασίας, όλοι οι υπάλληλοι του 
Σώµατος κλήθηκαν να υποβάλουν ατοµικά τις προτάσεις τους για την αναδιοργάνωσή του, 
αναδεικνύοντας τα προβλήµατα και προτείνοντας πιθανές λύσεις τους. Η διαδικασία της 
εν λόγω διαβούλευσης θα διαρκέσει έως το τέλος Φεβρουαρίου και στη συνέχεια θα 
ασκηθεί νοµοθετική πρωτοβουλία. 

-        Εθελούσιες έξοδοι. Καθορίζουµε εκ νέου τη µέθοδο των «εθελουσίων» εξόδων 
προκειµένου να κάνουµε δικαιότερες για το ΙΚΑ τις σχετικές νοµοθετηµένες συµφωνίες 
της Ν.∆. και αποκλείσαµε επανάληψη αυτών των διαδικασιών 

Τέταρτος στόχος µας: 

Γνώση για όλους 

Επένδυση στον Πολιτισµό 

   

ΠΑΙ∆ΕΙΑ 

  

Με στόχο την προσαρµογή του εκπαιδευτικού συστήµατος στις απαιτήσεις και τις ανάγκες 
της Ελληνικής κοινωνίας και οικονοµίας, κεντρικός άξονας της πολιτικής και των επιλογών 
µας είναι το «ΠΡΩΤΑ Ο ΜΑΘΗΤΗΣ».  Τον µαθητή όλων των βαθµίδων της 
εκπαίδευσης.  Τον µαθητή όλων των σταδίων της δια βίου εκπαίδευσης και κατάρτισης. 

  

1. Χρηµατοδότηση της Παιδείας 
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Η  κυβέρνηση του ΠΑ.ΣΟ.Κ επενδύει στην Παιδεία και έκανε πράξη την προεκλογική 
δέσµευση για 1 δισ. ευρώ περισσότερα στον πρώτο προϋπολογισµό που 
ψηφίστηκε,  παρά την εξαιρετικά αρνητική και δύσκολη συγκυρία για τη δηµοσιονοµική 
πραγµατικότητα της χώρας. Κάνοντας πράξη το «πρώτα ο µαθητής» η εκπαίδευση των 
παιδιών µας  εξαιρέθηκε από τη συνολική µείωση δαπανών και επενδύσεων. 

  

2. Άµεση κάλυψη κενών στα σχολεία 

  

Η σχολική χρονιά µε ευθύνη της Κυβέρνησης της Ν∆ ξεκίνησε µε 5.500 κενά στα σχολεία! 
Προχωρήσαµε στην έγκριση της πρόσληψης 2.000 αναπληρωτών εκπαιδευτικών και 2.400 
ωροµισθίων εκπαιδευτικών (1.000.000 ώρες), καθιστώντας άµεση προτεραιότητα την 
κάλυψη των κενών στα σχολεία. Με την ίδια απόφαση εγκρίθηκε και η απασχόληση 
ωροµισθίων εκπαιδευτικών µε τη χορήγηση 3.600.000 ωρών σε όλες τις βαθµίδες και 
κυρίως για τη λειτουργία των ολοήµερων νηπιαγωγείων και δηµοτικών σχολείων. 

 Έγινε µία µεγάλη προσπάθεια καταγραφής των χιλιάδων αποσπασµένων εκπαιδευτικών. 
Από την έρευνα προέκυψαν 18.000 αποσπασµένοι εκπαιδευτικοί. Ανεξάρτητα από το νέο 
νόµο που θα διέπει τον εργασιακό βίο των εκπαιδευτικών, οι αποσπάσεις αίρονται από 
31/8/2010, ώστε όλα τα σχολεία να ξεκινήσουν οµαλά τη νέα σχολική χρονιά χωρίς κενά, 
και επιτρέπονται µόνο όταν δεν δηµιουργούν κενό στη τάξη. 

  

3. Νέο σύστηµα προσλήψεων, µετατάξεων και αξιοκρατικής επιλογής 
διοικητικών στελεχών 

  

Ξεκίνησε και ολοκληρώθηκε η δηµόσια ηλεκτρονική διαβούλευση για τον νέο σύστηµα 
προσλήψεων, µεταθέσεων, µετατάξεων, αποσπάσεων των εκπαιδευτικών  και 
αξιοκρατικής επιλογής των διοικητικών στελεχών. Το σχετικό νοµοσχέδιο που εγγυάται 
την αξιοκρατία, τη διαφάνεια και τη λειτουργικότητα στο εκπαιδευτικό σύστηµα θα 
κατατεθεί τους επόµενους µήνες.  

  

4. ∆ιαφάνεια στην πρόσθετη διδακτική στήριξη 

  

Η πρόσθετη διδακτική στήριξη είναι µία εξαιρετικά σηµαντική προτεραιότητα. Βοηθά τα 
παιδιά υποστηρίζοντας το µάθηµα στο σχολείο και ανακουφίζει τον οικογενειακό 
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προϋπολογισµό. Για αυτό και δεν επιτρέψαµε να λειτουργήσει ως ένας ρουσφετολογικός 
µηχανισµός. Μετά το 2004 καταργήθηκαν τα διαφανή κριτήρια πρόσληψης και η επιλογή 
των καθηγητών γινόταν πλέον από τους ∆ιευθυντές Εκπαίδευσης κατά το δοκούν. 

 Από τις πρώτες κιόλας µέρες της κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ δόθηκε εντολή για την έναρξη 
των διαδικασιών, για την έναρξη των προσλήψεων που έγιναν µε συγκεκριµένα κριτήρια, 
ώστε να υπάρχει αξιοκρατία και διαφάνεια στο εκπαιδευτικό σύστηµα, 

  

5. Εξόφληση υποθέσεων που εκκρεµούσαν από το 2008... 

  

Λύθηκε η εκκρεµότητα πληρωµής των καθαριστριών καθώς και το θέµα της 
εξόφλησης των υπολοίπων αµοιβών όλων των ωροµισθίων καθηγητών που 
εκκρεµούσαν. Εκδόθηκε ένταλµα 12.380.000 ευρώ, που αφορά στη πληρωµή µέχρι 31 
∆εκεµβρίου 2009 καθαριστριών µε συµβάσεις µίσθωσης έργου, που εργάζονται σε 
δηµόσια σχολεία Πρωτοβάθµιας και ∆ευτεροβάθµιας Εκπαίδευσης.  Η οικονοµική αυτή 
εκκρεµότητα αφορά έξι χιλιάδες  εξακόσιες  εβδοµήντα δύο (6672) καθαρίστριες  που 
παρέµεναν απλήρωτες  από το 2008! 

  

6. Νέες προτεραιότητες στην εκπαίδευση 

  

Κάθε σχολείο, ένα καλό σχολείο! Βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη το συνολικό σχέδιο για 
την συνολική αλλαγή που οραµατιζόµαστε και αφορά στο νέο σχολείο. Αλλαγή που θα 
ξεκινά από το Νηπιαγωγείο, συνεχίζει στο ∆ηµοτικό, στο Γυµνάσιο και στο Λύκειο. Με 
αλλαγή αναλυτικών προγραµµάτων, µεθόδων και εργαλείων διδασκαλίας . Με νέο  τρόπο 
διοίκησης του σχολείου, µε αποτελεσµατική χρήση και νέων τεχνολογιών, µε αξιολόγηση 
παντού  και προσαρµογή στην ψηφιακή εποχή, και µε εστίαση στη συνεχή επιµόρφωση 
των εκπαιδευτικών. 

  

7. Ουσία και περιεχόµενο στη δια βίου µάθηση. 

  

Ξεκινήσαµε τη διαβούλευση για ένα νέο θεσµικό πλαίσιο που αφορά στη ∆ια Βίου 
Εκπαίδευση και στην Επαγγελµατική Κατάρτιση, µε τους κοινωνικούς φορείς. Κάθε 
πολίτης αποκτά δικαίωµα πρόσβασης και ενθαρρύνεται να συµµετέχει σε δραστηριότητες 
εκπαίδευσης  καθόλη την διάρκεια της ζωής του. Στο πλαίσιο αυτό, προχωρούµε άµεσα 
στα εξής: 
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-        ∆ηµιουργούµε νέο θεσµικό πλαίσιο το οποίο θα αποτυπώνει µε σαφήνεια τα τρία 
παραπάνω χαρακτηριστικά της σύγχρονης ∆ια Βίου Μάθησης (αναπτυξιακή, 
ανθρωποκεντρική και κοινωνικά δίκαιη), θα διασφαλίζει την ποιότητα όλων των δοµών 
όπως και τη δυνατότητα διασύνδεσης και συνεργασίας τους και θα πιστοποιεί το τελικό 
µαθησιακό αποτέλεσµα. 

-        Το Εθνικό Κέντρο Πιστοποίησης αλλάζει: αποκτά νέο διευρυµένο ρόλο που θα το 
αναδεικνύει ως τον εθνικό επιτελικό φορέα πιστοποίησης όλων των παρόχων εκπαίδευσης 
και κατάρτισης (ΙΕΚ, ΚΕΚ, ΚΕΣ, «κολλέγια», γενικά το σύνολο της µετα-δευτεροβάθµιας 
εκπαίδευσης) και τον εθνικό φορέα πιστοποίησης των επαγγελµατικών περιγραµµάτων και 
τήρησης των εθνικών µητρώων πιστοποίησης γνώσεων, δεξιοτήτων, ικανοτήτων, 
συµπεριλαµβανοµένου του εθνικού µητρώου εκπαιδευτών ενηλίκων (όλων των µορφών 
εκπαίδευσης και κατάρτισης). 

 8. Ανάκληση αδειών «κολλεγίων» και νέο σύστηµα αδειοδότησης 

 -        Από την πρώτη ώρα το Υπουργείο Παιδείας έδωσε εντολή για αναστολή ενεργειών 
υλοποίησης των 40 αδειών λειτουργίας κολλεγίων που εξέδωσε η προηγούµενη 
κυβέρνηση προεκλογικά και για εξέταση της νοµιµότητάς τους. Το Νοµικό Συµβούλιο του 
Κράτους  γνωµοδότησε οµόφωνα ότι οι χορηγηθείσες άδειες δεν ήσαν νόµιµες και 
παρέσχε την δυνατότητα ανάκλησης τους και επανεξέτασης. Στο µεταξύ, η  Ευρωπαϊκή 
Ένωση ζήτησε την αλλαγή του θεσµικού πλαισίου χορηγήσεως των αδειών λειτουργίας, 
λόγω µη συµβατών προς την Κοινοτική Νοµοθεσία διατάξεων του Νόµου του 2008 της 
Ν∆ 

-        Εµείς, το θέµα αυτών των Κέντρων Ελευθέρων Σπουδών, τα οποία 
συνεργάζονται µε Πανεπιστηµιακά Ιδρύµατα στην Ευρώπη, θα το 
αντιµετωπίσουµε µόνιµα και µε σταθερούς κανόνες σε δυο επίπεδα. Το ένα 
ευρωπαϊκό και το άλλο εθνικό. 

§        Σε ευρωπαϊκό επίπεδο πήραµε ως Ελλάδα την πρωτοβουλία για την αµοιβαία 
συµφωνία µεταξύ Αρχών Πιστοποίησης των κρατών µελών, ώστε σε κάθε χώρα η Αρχή 
Πιστοποίησης να έχει το δικαίωµα ελέγχου των προδιαγραφών τις οποίες εγγυάται η Αρχή 
µιας άλλης χώρας. Αυτό είναι µία απαραίτητη και αναγκαία βάση για την εξασφάλιση της 
ποιότητας κάθε µορφής παρεχόµενης εκπαίδευσης σε εθνικό έδαφος. 

§        Σε εθνικό επίπεδο τα ΚΕΣ θα πιστοποιούνται και θα παίρνουν άδεια από το 
ΕΚΕΠΙΣ (και όχι από αυθαίρετες Επιτροπές του Υπουργού Παιδείας), µέσα από 
συγκεκριµένες προδιαγραφές. Όπως είχαµε πει στη βουλή και ως αντιπολίτευση, τα 
΄΄Κολλέγια΄΄ δεν µπορούν να ονοµάζονται ΄΄Κολλέγια΄΄, αλλά Κέντρα Ελευθέρων 
Σπουδών και σύµφωνα µε το Σύνταγµα ανήκουν στη µεταδευτεροβάθµια εκπαίδευση. 

 9. Ενσωµάτωση οδηγίας για τα επαγγελµατικά δικαιώµατα 

 -        Η ενσωµάτωση της οδηγίας αποτελεί µία εθνική εκκρεµότητα που µετρά 20 χρόνια 
και που η µη ενσωµάτωση της επισύρει τεράστιο πρόστιµο. 
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-        Η Οδηγία αυτή δεν αφορά τα ακαδηµαϊκά πτυχία, αφορά τα 
επαγγελµατικά δικαιώµατα αναγνωρισµένα επίσηµα σε µια χώρα κράτος - µέλος. 
Η αναγνώριση των επαγγελµατικών δικαιωµάτων σύµφωνα µε την ενσωµάτωση που 
κάνουµε δεν γίνεται αυτόµατα. Οι επαγγελµατικοί φορείς αλλά και αντίστοιχη 
επιτροπή του δηµοσίου θα έχει δικαίωµα να ζητά επιπλέον µαθήµατα ή περίοδο 
εµπειρίας η οποία θα πρέπει να έχει συσσωρευθεί στη χώρα µας για να πιστοποιείται η 
δυνατότητα άσκησης επαγγελµατικού δικαιώµατος. 

 10. Ουσιαστική εφαρµογή του ακαδηµαϊκού ασύλου σε συνεργασία µε την 
Πανεπιστηµιακή Κοινότητα 

 Προωθούµε σε συνεργασία µε την Πανεπιστηµιακή κοινότητα την ουσιαστική εφαρµογή 
του ακαδηµαϊκού ασύλου καθώς στις προκλήσεις των άκρων, η δηµοκρατία απαντάει µε 
θεσµούς και λειτουργίες. Το θεσµικό πλαίσιο είναι επαρκές και δεν θα αλλάξει.  Θα 
στηρίξουµε όµως τις Πανεπιστηµιακές Αρχές, ώστε να το εφαρµόσουν και ζητήσαµε από 
τις Πρυτανικές Αρχές να καταθέσουν τις προτάσεις επί 4 βασικών ζητουµένων: 

-        Κάθε Πανεπιστήµιο να ορίσει τι ακριβώς συνιστά χώρο έρευνας και 
εκπαίδευσης.  

-        Κάθε Ίδρυµα να προχωρήσει αφενός σε πλήρη καταγραφή των χώρων 
τους που τελούν σε κατάληψη και αφετέρου σε ένα σχεδιασµό µε χρονοδιάγραµµα 
µέσα στο οποίο το Πανεπιστήµιο θα ανακτήσει την ελεύθερη πρόσβαση σε αυτούς τους 
χώρους. 

-        Τρίτον, να συµφωνήσουµε για τη σηµασία της φύλαξης όλων των 
εκπαιδευτηρίων της χώρας. ∆εν είναι δυνατόν να φτάνει ο λογαριασµός για τα 
«σπασµένα» συνεχώς στο φορολογούµενο πολίτη. Για το λόγο αυτό καλείται το 
κάθε Ίδρυµα να οργανώσει µε τον τρόπο που εκείνο κρίνει ως αποτελεσµατικότερο την 
περιφρούρησή του. 

-        Τέλος, µε βάση τον εσωτερικό κανονισµό λειτουργίας των πανεπιστηµίων είναι 
αναγκαίο να δηµιουργηθούν κανόνες και κώδικες διαχείρισης εκτάκτων 
περιστατικών και απειλών, όπως επίσης και να προσδιοριστούν οι διαδικασίες λήψης 
αποφάσεων και συντονισµού µε άλλες δηµόσιες αρχές. 

ΠΟΛΙΤΙΣΜΟΣ 

  

Θέσαµε και θέτουµε ως βασικό στόχο την εγγύηση και αναγνώριση των πολιτιστικών 
δικαιωµάτων δηµιουργίας και απόλαυσης για όλους ως αναπόσπαστο στοιχείο των 
ατοµικών και κοινωνικών δικαιωµάτων τους. Επιθυµούµε να ξαναδώσουµε στον πολιτισµό 
την καθολικότητα και την αξία που έχει πραγµατικά. Στις 100 πρώτες µέρες 
αντιµετωπίσαµε σωρεία προβληµάτων που κληρονοµήσαµε από το παρελθόν. Παρά τις 
δυσκολίες, θέτουµε σταδιακά τις βάσεις για την αξιοποίηση του πολιτιστικού κεφαλαίου 
µας:  



http://users.sch.gr/dimitrako 

http://users.sch.gr/dimitrako 
 

32 

 -        ∆εδουλευµένα εργαζοµένων. Με νοµοθετική διάταξη που καταθέσαµε στη 
Βουλή προβλέπουµε την καταβολή όλων των δεδουλευµένων σε εργαζόµενους που 
παραµένουν απλήρωτοι ακόµη και για δύο χρόνια (η ρύθµιση αυτή θα κοστίσει περίπου 
5.500.000 ευρώ). 

 -        ΕΣΠΑ. Η Κυβέρνηση της Ν∆ άφησε τον πολιτισµό χωρίς τοµεακό πρόγραµµα για 
το Ε.Σ.Π.Α. και χωρίς εθνική στρατηγική, τη στιγµή που στο Γ΄Κ.Π.Σ. το τότε Υπουργείο 
Πολιτισµού χάρις στον προγραµµατισµό της Κυβέρνησης του ΠΑ.ΣΟ.Κ. ήταν πρώτο σε 
απορροφητικότητα. Μέσα σ' αυτό το δυσµενές πλαίσιο ήδη προχωρήσαµε σε επιτυχή 
διαπραγµάτευση µε την Ε.Ε. και το Υπουργείο Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και 
Ναυτιλίας για τη λειτουργία της ∆ιαχειριστικής Αρχής του Υπουργείου Πολιτισµού και 
Τουρισµού ως υπεύθυνης για την εθνική στρατηγική. 

 -        Κινηµατογράφος. Πάγιο αίτηµα όλων των φορέων του κινηµατογράφου είναι η 
ψήφιση ενός νέου νόµου που θα απαντά στα προβλήµατα και τις προκλήσεις που 
αντιµετωπίζει ο χώρος αυτός µε σύγχρονο και αποτελεσµατικό τρόπο. Η κυβέρνηση της 
Ν∆ επιχείρησε ανεπιτυχώς να «λύσει» το πρόβληµα µε διαπραγµατεύσεις πίσω από 
κλειστές πόρτες. Εµείς µέσα στον Ιανουάριο θα φέρουµε σε ανοικτή διαβούλευση τη δική 
µας πρόταση για τον κινηµατογράφο και θα ακούσουµε τη φωνή της κοινωνίας και των 
σχετικών φορέων πριν προχωρήσουµε στην τελική νοµοθετική ρύθµιση. 

 -        ∆ιαφάνεια στις επιχορηγήσεις. Κατοχυρώνουµε την απόλυτη διαφάνεια µέσα 
από το υπό επεξεργασία Μητρώο Επιχορηγούµενων Φορέων που θα δίδει τη δυνατότητα 
σε κάθε Έλληνα πολίτη να γνωρίζει ποιος φορέας, πότε, µε ποιο ποσό και για ποια δράση 
επιχορηγήθηκε. Θα γνωρίζουν έτσι όλοι που διατέθηκε κάθε ευρώ. Παράλληλα, µέσα από 
το Μητρώο αυτό θεσπίζουµε ένα διάφανο πλαίσιο κανόνων και διαδικασιών που θα 
διέπουν τις επιχορηγήσεις. Θέτουµε έτσι τέλος στη λογική της «επιχορήγησης-ρουσφέτι» 
και µεταβαίνουµε στη λογική «επιχορήγηση-επένδυση». 

 -        Αρχαιολογικό κτηµατολόγιο. ∆ροµολογούµε τις διαδικασίες για την κατάρτιση 
και λειτουργία αρχαιολογικού κτηµατολογίου, ώστε να υπάρχει σαφής οριοθέτηση των 
αρχαιολογικών χώρων. 

  

-        Ενοποιήσεις αρχαιολογικών χώρων. Προωθούµε νοµοθετική διάταξη για την 
επέκταση του προγράµµατος για την Ενοποίηση Αρχαιολογικών Χώρων, που σήµερα 
ισχύει µόνο για την Αθήνα και στην περιφέρεια (π.χ. Άργος, Σπάρτη, Πειραιάς κλπ). 

 -        Πολιτιστική διπλωµατία. ∆ίνουµε έµφαση και προωθούµε την πολιτιστική 
διπλωµατία τόσο µε παρεµβάσεις στη Γενική Συνέλευση του Ο.Η.Ε. και σ' όλα τα διεθνή 
fora, όσο και µε τη διαπραγµάτευση µε άλλα κράτη για την κατάρτιση διµερών 
συµφωνιών για τις πολιτιστικές ανταλλαγές και την παρεµπόδιση της παράνοµης 
διακίνησης πολιτιστικών αγαθών. 

  

-        Εποπτευόµενοι φορείς. 
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§        Προωθούµε την κατάρτιση και δηµοσίευση Οργανισµών για τους 
εποπτευόµενους φορείς του Υπουργείου µε πρώτους το Νέο Μουσείο της Ακρόπολης, το 
Κέντρο ∆ελφών, το Εθνικό Κέντρο για το Βιβλίο (ΕΚΕΒΙ) και το Ειδικό Ταµείο 
Οργανώσεως Συναυλιών της Κρατικής Ορχήστρας Αθηνών (ΕΤΟΣ). 

§        ∆ροµολογούµε αλλαγές στο οργανόγραµµα και τη λειτουργία των 
εποπτευόµενων από το Υπουργείο Νοµικών Προσώπων µε στόχο την χρηστή και 
αποτελεσµατική διοίκηση (διαχωρισµός αρµοδιοτήτων Προέδρου και ∆ιευθύνοντος 
Συµβούλου - Καλλιτεχνικού ∆ιευθυντή, κλπ).  

§        Εξυγιαίνουµε εποπτευόµενους φορείς του Υπουργείου µε χρονίζοντα 
προβλήµατα κακοδιαχείρισης και υπερχρέωσης (Εθνική Λυρική Σκηνή, ΟΠΕΠ). 
Καταργούµε το Νοµικό Πρόσωπο ∆ηµοσίου ∆ικαίου Έργο Πολιτών. 

  

ΑΘΛΗΤΙΣΜΟΣ 

  

Κεντρικός µας στόχος η εξυγίανση του χώρου του αθλητισµού και η άθληση για όλους. 
Όπως όλοι γνωρίζουν, η κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ παρέλαβε και τον χώρο του αθλητισµού 
σε κατάσταση πλήρους αδιαφάνειας και εγκατάλειψης. Παρόλα αυτά, µέσα σε µόλις 100 
µέρες, δώσαµε σαφέστατα δείγµατα της πολιτικής µας και της αποφασιστικότητάς µας: 

 -        Ανακοινώσαµε δηµόσια την πολιτική µας στα θέµατα της εθνικής 
αθλητικής υποδοµής. Ανακοινώθηκε η σύνταξη του Χάρτη της Εθνικής Αθλητικής 
Υποδοµής. Η πολιτική αποκέντρωσης της επιλεξιµότητας των έργων, οι κανόνες του 
εθνικού αθλητικού σχεδιασµού και η πολιτική ενός προγράµµατος συντήρησης και 
ανάπτυξης των υπαρχουσών αθλητικών εγκαταστάσεων. Ακυρώθηκαν σωρεία έργων 
που είχαν ανακοινωθεί προεκλογικά, η εξαγγελία και οι συµβάσεις των οποίων 
στερούντο οικονοµικού υποβάθρου και αποτελούσαν πολιτική διανοµής υποσχέσεων 
χωρίς αντίκρισµα. 

-        Αντιµετωπίστηκαν µε επιτυχία µικρές και µεγάλες κρίσεις στον χώρο του 
αθλητισµού. Ενδεικτικά, η κατάληψη της Οµοσπονδίας Πάλης, η απεργία των αθλητών 
του Μπάσκετ, οι απλήρωτοι λογαριασµοί σ' όλη την Ελλάδα, που έκλειναν τα γυµναστήρια 
και τα στάδια. Πήραµε σαφή θέση δηµόσια σε κάθε θέµα που ανέκυπτε στην καθηµερινή 
επικαιρότητα του αθλητισµού από σκανδαλώδεις πράξεις κλπ. Στο παρά πέντε γλίτωσε 
από ναυάγιο το Πρόγραµµα του Μαζικού Αθλητισµού. 

-        Καταρτίζουµε Μητρώο Επιχορηγούµενων Αθλητικών Φορέων µε στόχο 
την διαφάνεια και το σεβασµό στο δηµόσιο χρήµα. Ανακοινώθηκαν δηµόσια οι 
γενικές γραµµές του κυβερνητικού προγράµµατος στα θέµατα των επιχορηγήσεων, της 
διαφάνειας, του ελέγχου, σχεδιάστηκε και σχεδιάζεται καθηµερινά και θα ανακοινωθεί 
σύντοµα η κυβερνητική πολιτική ανά άθληµα και οι γενικοί κανόνες σχεδιασµού της. Οι 
δοµές του πελατειακού κράτους, που κατηύθυναν τα χρήµατα και τις πολιτικές  στον 
χώρο του αθλητισµού αποδιοργανώνονται καθηµερινά στην πράξη. 
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-        Άνοιξε ο διάλογος µε τους φορείς του αθλητισµού εφ' όλης της ύλης. 
Σχεδιάζεται συντεταγµένος δηµόσιος διάλογος µε µέγιστη διάρκεια έξι µηνών για τα 
θέµατα της βίας, του ντόπινγκ και των αθλητικών κινήτρων. Έχουµε σαφή πρόταση των 
τελικών λύσεων, που πρέπει να δοθούν σε οργανωτικό, πολιτικό, αλλά και ουσιαστικό 
επίπεδο, η οποία θα τεθεί σε δηµόσια διαβούλευση µε στόχο τη δέσµευση των 
εµπλεκόµενων φορέων.   

-        Παρεµβήκαµε και διαχειριστήκαµε δηµόσια τις εκθέσεις της UEFA για τα 
στηµένα παιχνίδια. Είναι σχεδόν έτοιµες οι πρώτες θεσµικές παρεµβάσεις για το 
οικονοµικό έγκληµα στον χώρο του αθλητισµού. 

-        Επεξεργαζόµαστε τις πρώτες αποκεντρωτικές προγραµµατικές συµβάσεις 
για µια νέα ποιότητα στον µαζικό αθλητισµό. 

-        Στα πλαίσια προσαρµογής στη δηµοσιονοµική πραγµατικότητα 
δουλεύουµε µε λεπτοµέρειες τον εξορθολογισµό των προϋπολογισµών των 
Μεσογειακών Αγώνων, των Special Olympics, των Ολυµπιακών Αγώνων των 
Κωφών, του Παγκοσµίου Πρωταθλήµατος Χάντµπολ, προϋπολογισµοί που είχαν 
εκτοξευθεί πρόχειρα και ασχεδίαστα σε εξωφρενικά ύψη. Έτσι, πλησιάζουµε στην 
πιθανότητα να γίνουν οι αγώνες αυτοί πραγµατικότητα και να τιµηθούν οι δεσµεύσεις της 
χώρας, παρά την οικονοµική συγκυρία και το γεγονός ότι η προηγούµενη κυβέρνηση µας 
παρέδωσε το απόλυτο µηδέν. 

  

Πέµπτος στόχος µας: 

Εξωτερική πολιτική πρωτοβουλιών, 

που δίνει ξανά φωνή στον Έλληνα   

  

 ∆εσµευτήκαµε για µία εξωτερική πολιτική πρωτοβουλιών που θα ενδυναµώσει 
τη φωνή της Ελλάδας, θα αυξήσει το ειδικό βάρος της χώρας µας. Και αυτό 
κάναµε. Μέσα σε 100 ηµέρες αφήσαµε πίσω µία περίοδο απουσίας από τα 
διεθνή γεγονότα, ακόµα και από την άµεση γειτονιά µας και κάναµε σαφές το 
στίγµα µας σε όλα τα επίπεδα. Παράλληλα µε την προάσπιση των εθνικών µας δικαίων, 
σκοπός µας ήταν και είναι η Ελλάδα να αποκτήσει και πάλι παρουσία και διπλωµατικό 
κεφάλαιο στη Μέση Ανατολή, τη Μεσόγειο, τον Καύκασο και την περιοχή του Ευξείνου 
Πόντου, όπου φέτος θα αναλάβουµε την Προεδρία του ΟΣΕΠ. Για µια χώρα σαν την 
Ελλάδα, µέλος της Ευρωπαϊκής Ένωσης και του ΝΑΤΟ, µε κοµβική θέση στην 
Νοτιοανατολική Ευρώπη, οι ευκαιρίες, αλλά και οι προκλήσεις, είναι µεγάλες. Θέλουµε, και 
µπορούµε, να έχουµε λόγο και ρόλο επί των µεγάλων διεθνών ζητηµάτων. Σε αυτήν την 
προσπάθεια, η παραδοσιακή εξωτερική πολιτική θα αναπτυχθεί παράλληλα µε τις 
σύγχρονες µορφές της διπλωµατίας, την οικονοµική, την πολιτιστική καθώς και την 
πράσινη, περιβαλλοντική διπλωµατία. Ιδιαίτερη έµφαση δίνουµε στον εκσυγχρονισµό και 
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στη συνεχή εκπαίδευση των στελεχών του ΥΠΕΞ, ανοίγοντας νέους δρόµους και ορίζοντες 
για την ελληνική διπλωµατία. 

 -        Η Ελλάδα είναι ξανά δίπλα στην Κύπρο, όχι µόνο µε λόγια, αλλά µε 
πράξεις. ∆ώσαµε το στίγµα µε την επίσκεψη του Πρωθυπουργού στην Κύπρο και µε τη 
στενή συνεργασία, τον απόλυτο συντονισµό ενόψει του Συµβούλιου Γενικών Υποθέσεων 
του ∆εκεµβρίου. Από κοινού δώσαµε σκληρή διπλωµατική µάχη. Η θέση µας ήταν σαφής 
και κατηγορηµατική, ήταν θέση κοινή - Ελλάδα και Κύπρος µε µία, ενιαία φωνή. 
Περάσαµε στα συµπεράσµατα αυστηρή γλώσσα ως προς τις υποχρεώσεις της Τουρκίας 
και συνάµα κατοχυρώσαµε το δικαίωµα της Κυπριακής ∆ηµοκρατίας να εµποδίσει το 
άνοιγµα συγκεκριµένων κεφαλαίων αναλόγως της ανταπόκρισης της Τουρκίας στις 
υποχρεώσεις της. Στηρίζουµε τον Πρόεδρο Χριστόφια και τη διαδικασία υπό τα Ηνωµένα 
Έθνη, ξεκαθαρίζοντας ότι η λύση πρέπει να είναι «κυπριακή» και «ευρωπαϊκή». ∆εν 
υπάρχει θέση για τεχνητά χρονοδιαγράµµατα, επιδιαιτησίες, εκβιασµούς και απειλές για 
διχοτόµηση. 

-        Ουσιαστική παρουσία µε προτάσεις στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Στο 
Ευρωπαϊκό Συµβούλιο του Οκτωβρίου, ο Γ. Παπανδρέου πρότεινε το συνδυασµό της 
ευρωπαϊκής προσπάθειας εξόδου από την οικονοµική κρίση µε την αντιµετώπιση της 
περιβαλλοντικής κρίσης, µέσω της επένδυσης στην «πράσινη» οικονοµία. Ανέφερε 
µάλιστα και συγκεκριµένα παραδείγµατα για την εξεύρεση νέων χρηµατοδοτικών 
εργαλείων, όπως είναι ο φόρος επί των διεθνών συναλλαγών και τον φόρο επί των 
εκποµπών διοξειδίου του άνθρακα. Στη βάση αυτής της πρότασης, αποφάσισε το 
Ευρωπαϊκό Συµβούλιο αποφάσισε να ζητήσει από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή να εξετάσει 
όλες τις καινοτόµες µεθόδους χρηµατοδότησης.    

-        Έχουµε συγκεκριµένη στρατηγική στις σχέσεις µας µε την Τουρκία. Στις 
σχέσεις µε την Τουρκία ξαναπιάσαµε το νήµα από εκεί που το αφήσαµε το 2004. Με 
καθαρές θέσεις και αυτοπεποίθηση. Θέλουµε την προσέγγιση, θέλουµε τη συνεργασία και 
τη βελτίωση του κλίµατος και παίρνουµε την πρωτοβουλία των κινήσεων. Ο 
Πρωθυπουργός συναντήθηκε, λίγες µόνο ηµέρες µετά τις εκλογές, µε τον Τούρκο 
Πρωθυπουργό στην Κωνσταντινούπολη. Υποστηρίζουµε την πλήρη ένταξη της Τουρκίας 
στην Ε.Ε. Όχι της σηµερινής Τουρκίας, αλλά της ευρωπαϊκής Τουρκίας. Χωρίς λευκές 
επιταγές. Αναδεικνύουµε τα προβλήµατα που δηµιουργεί η Τουρκία στο ευρωπαϊκό και 
διεθνές προσκήνιο, απαιτώντας τη συµµόρφωσή της προς το διεθνές δίκαιο και τις αρχές 
του Χάρτη των Ηνωµένων Εθνών. Το ∆εκέµβριο καταφέραµε να βάλουµε κάποια 
πράγµατα, πάλι, στη σωστή τους θέση. Οι προσπάθειές µας αρχίζουν να αποδίδουν 
καρπούς, οι οποίοι καταγράφονται στα συµπεράσµατα του τελευταίου Συµβουλίου 
Γενικών Υποθέσεων. 

-        Ξεκάθαρη η στάση της Ελλάδας στις σχέσεις µας µε τα Σκόπια. Στο ζήτηµα 
της ονοµασίας της Πρώην Γιουγκοσλαβικής ∆ηµοκρατίας της Μακεδονίας, το ΠΑΣΟΚ 
διαµόρφωσε την «Εθνική Κόκκινη Γραµµή» και η µεγάλη πλειοψηφία των πολιτικών 
δυνάµεων συντάχθηκε µαζί µας. Αποδεχόµαστε ονοµασία µε γεωγραφικό προσδιορισµό 
που θα ισχύει έναντι όλων και για όλες τις περιπτώσεις, erga omnes. Καθιστούµε σαφές 
ότι έναρξη διαπραγµατεύσεων στην Ευρωπαϊκή Ένωση και ένταξη στο ΝΑΤΟ δεν 
νοούνται χωρίς τη λύση. Στο Συµβούλιο του ∆εκεµβρίου ανατρέψαµε κάποια τετελεσµένα 
που είχαν δηµιουργηθεί τα τελευταία χρόνια και την προσπάθεια της Προεδρίας να 
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δηµιουργήσει πλασµατική εικόνα για τα Σκόπια και να επιβάλει την έναρξη ενταξιακών 
διαπραγµατεύσεων. Με δυναµικές πρωτοβουλίες, ο Έλληνας Πρωθυπουργός συνάντησε 
δύο φορές τον Πρωθυπουργό της πρώην Γιουγκοσλαβικής ∆ηµοκρατίας της Μακεδονίας 
και έδειξε σε όλο τον κόσµο ότι η Ελλάδα είναι έτοιµη για την εξεύρεση αµοιβαία 
αποδεκτής λύσης. Στα χέρια του κ. Γκρουέφσκι είναι τώρα το ευρωατλαντικό µέλλον της 
χώρας του. Μπορεί να διαλέξει το διάλογο και να φτάσουµε σε λύση ή να συνεχίσει την 
εθνικιστική ρητορική που οδηγεί στα αδιέξοδα του βαλκανικού παρελθόντος 

-        Η Ελλάδα ξαναγίνεται πρωταγωνιστής στα Βαλκάνια και τη 
Νοτιοανατολική Ευρώπη, η κινητήρια δύναµη για την ενταξιακή προοπτική των χωρών 
της γειτονιάς µας. Με την «Ατζέντα 2014» στείλαµε το µήνυµα προς τις χώρες της 
περιοχής, ότι µπορούν ξανά να υπολογίσουν στην ελληνική υποστήριξη µε όραµα την 
ευρωπαϊκή ολοκλήρωση. Η πρωτοβουλία αυτή αποτελεί φυσική συνέχεια της 
«Στρατηγικής της Θεσσαλονίκης» που υιοθετήθηκε επί Ελληνικής Προεδρίας στην 
Ευρωπαϊκή Ένωση το 2003. 

-        Το ∆εκέµβριο διοργανώσαµε µε µεγάλη επιτυχία τη 17η Υπουργική 
Σύνοδο του ΟΑΣΕ, τη µεγαλύτερη διοργάνωση στη χώρα µας µετά τους Ολυµπιακούς 
Αγώνες του 2004. Η Υπουργική Σύνοδος αποτέλεσε το επιστέγασµα της Ελληνικής 
Προεδρίας ΟΑΣΕ 2009, κληροδότηµα της οποίας είναι η «∆ιαδικασία της Κέρκυρας». Για 
πρώτη φορά µετά από 7 χρόνια, τα µέλη του ΟΑΣΕ συµφώνησαν σε µια πολιτική 
διακήρυξη που θέτει τις βάσεις για ουσιαστικό διάλογο για τη νέα αρχιτεκτονική 
ασφαλείας στην Ευρώπη 

-        Θέλουµε πρωταγωνιστικό ρόλο για την Ελλάδα στην προστασία του 
Περιβάλλοντος. Αναλαµβάνουµε συντονιστικό ρόλο για την προστασία του 
Περιβάλλοντος στα Βαλκάνια, τη Μαύρη Θάλασσα και τη Μεσόγειο. Ο Πρωθυπουργός 
συγκάλεσε τριµερή συνάντηση µε τους Πρωθυπουργούς της Αλβανίας και της πρώην 
Γιουγκοσλαβικής ∆ηµοκρατίας της Μακεδονίας για να δώσουν ώθηση στη διακρατική 
συνεργασία για την προστασία του οικοσυστήµατος των Πρεσπών. 

  

Στη Σύνοδο της Κοπεγχάγης για την Κλιµατική Αλλαγή η παρουσία της Ελλάδας ήταν 
δυναµική. Κάνουµε επαφές σε διµερές και πολυµερές επίπεδο για την υιοθέτηση 
περιφερειακών σχεδίων δράσης αλλά και αναπτυξιακής συνεργασίας. Στρέφουµε την 
αναπτυξιακή δράση του Υπουργείου Εξωτερικών στα προγράµµατα αντιµετώπισης της 
κλιµατικής αλλαγής, µεγιστοποιώντας τα οφέλη, ακόµα και σε µια στιγµή που οι πόροι 
περιορίζονται λόγω της παγκόσµιας οικονοµικής κρίσης. 
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